


REDAl<SJO NE LT 
I a r et 1973 blir det stor g jennom

trekk i r edaks jonskomiteen for R a n
h eims-Nytt. Den f0rste som forlater 
komiteen er Eivind Ahlberg . H a n ble 
pensjonist fra 1. ja nuar 1973. H a n 
ha r vrert m ed i redaksjonskomiteen 
fra starten i 1956. 

Ahlber g ha r a lltid t a tt sin journa l
istvirksomhet a lvorlig. H a n fester 
ikke noe pa papiret pa en s lump, ha n 
rna vre re sikker i sin sak . Under ar
beidet m ed a skrive om «Slekters 
gan g » og «Husm a nnsplasser pa R a n
h eim», som for en del ar siden g ikk 
i Ranheims-Nytt», ble det a dskillige 
timer pa Statsarkivet i Trondheim. 
Fikk ha n ikke der bekreftet hva ha n 
ha dde fra folkemunne, lot han vrere 
a ta det med. Denne dobbeltkontroll 
t ok tid. F 0rst prate med folk, under
s0ke r iktigh eten pa statsarkivet, un-

ders0ke i mark en , eventuelt skaffe 
foto og sa fa det ned pa papiret. Hvis 
a ile jour na lister hadde vrert sa sann
h etskj re re ville mange vanskeligh eter 
vrere unngatt. 

Det neste komitemedlem som gar 
er Tormod Barstad. H a n s lutter til 
paske. Han var ogsa med og startet 
R a nheims-Nytt. Ingen k a n beskylde 
Barstad for a skyve sakene fra seg, 
hverk en i medvind eller motvind. H a n 
gar ikke som k a tten rundt varme 
grauten , men ener gisk direkte pa sak , 
og sier sin mening om ba de godt og 
ondt. De som har ful gt med i R an
heims-Nytt har ofte sett a rtikler 
undertegnet T. B. 

Red. vii takke begge for hyggelig 
~amarbeid i Ranheims-Nytt gjennom 
17 a r . 

R ed. 
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RANHEIM PAPIRFABRIKK 

RAN HElM 

Tilpasning 
D et er live ts lou og grunnlag for all 

utvikling a kunne tilpasse seg sine om
givelser og silt milje . Aktiv tilpasnings
evne er tegn pa styrke og vekstkraft. 
0 gsa for var bed rift er det en natudig 
ting pa en konstruktiv mate a tilpasse 
seg endringer i de forhold som bererer 
oss og a ta opp de utfordringer som kom
m er i var vei. SkjerfJede konkurranse
forhold) behov for produktfornyelse og 
k valitetsforb edring er slike utfordringer. 
D et samme gjelder enske om forb edring 
i arbeidsforhold) samarbeidsforhold og 
m iljovem for a nevne noen. 

Saledes er der nylig trukket opp jJrin
sipielle retningslinjer for de ansattes 
medbestemmelsesrett i vart konsem un
der den nye lov om bedriftsdemokrati. 
Disse retningslinjer er ncermere beskrevet 
pa annen plass i dagens nummer. D e nye 
samarbeidsform er har vunnet positiv til
slutning fra sa vel de ansatte som ledel
sen i konsem et. 

M en enkelte ganger kan man stille 
spersmalstegn hvor langt ens evne til til
pasning skal teyes. Dagens sentrale spers
mal for vart land og for var bedrift er 
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EF) handelsautaleuilkar) ualutasp~mmal og kostnadsstigning. Man for 
undres over huor lite uare bestemmende m yndigheter i sin handtering 
au disse sporsmal har tatt hensyn til industrien - uar houednaning. 
Sam treforedlings bedrift med S torbritannia sam dominerende eksport
marked rammes uar bedrift fullt ut au de neunte fohold) nemlig utilfreds
stillende betingelser i handelsautalen m ed EF) bibehold au kronens verdi 
da dollaren ble de valuert) og nu gardagens melding om sterk okning i 
jJrisindeksen pa tross au uar ualuta jJolitikk) noe som u uegerlig viZ fore til 
drastiske okninger ued tariffoppgjoret til uaren . 

H ua nevnte forh old totalt sett kommer til a bety for ass rent okono
m isk er det ennu ikke mulig a si noe om. D en eneste mate vi kan mote 
denne situasjon jJa er a se tt e fortgang i de jJlaner sam tidligere har uant 
m eddelt om en uiss nedtrajJjJing i uar etterbehandling au produkter som 
det ikke Zenger er okonomisk forsuarlig a fortse tt e med. Lonnsomheten 
ved denne produksjon er blitt ytterligere foruerret under de radende 
ualuta- og markedsforhold. Sam kjent er det besluttet en nedtrapping 
au var arkproduksjon og stans au impregneringsmaskinen. Vi ma hape 
at det fortsatt ma bli uekstuilkar for var nye emballasjefabrikk) slik at 

ingen skal risikere a bli ledige ued den tilpasning sam vi pa denne maten 
er n odt til a gjennomfore i vart produksjonsopjJlegg. 

Ranheim ) 11/3 1973 
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FREDRIK KliER 50 AR 
11. mars 1973 

Ranheim P apirfabriks sjef siden 1. 
juli 1971, direkt0r Fredrik Kirer , fylte 
50 ar den 11. m ars. Han ble f0dt i 
Oslo 3 dager f0r hans fa r, direkt0r 
Thorry Kirer, ble innva lgt i styret for 
AfS Ranheim Papirfabrik, og kort 
etter styreformann og a dministrer
ende direkt0r. En kald h0stdag i 1923 
ble Fredrik ba ret inn i sitt nye hjem 
pa Ranheim gard. Det va r tidlig vin
ter det aret, m en Fredrik ble straks 
plasert i sin varm e skinnpose i sluf
fen utenfor til stor forargelse for 
ga rdsbestyrer ens kone, fru Veum, 
som utbmt : «Di koinn ta livet t a 
guten. Di skoill skarn dokk a lrett'n 
!egg uti slekt vrer!»- Men Fredrik 
talte bade frisk luft og ranheimsduft, 
han ble straks ekte ranheimsgutt. 

Senere ble det Ranheim skole og 
dernest skole i byen.. I 1938 flytt et 
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f a milien til L 0kken Verk. Men kon
takten med R anheim ble holdt ved 
like. Etter a rtium ble det utdannelse 
ved NTH, men sa kom krigen, Fred
rik ble a rrest ert av tysk erne, og det 
ble a ndre avbrudd i studiet, m en i 
1949 ble ha n kjemiingeni0r. 

Snart etter drog han til Amerika 
og oppnadde en a kademisk gra d ved 
Princeton University, fulgt av noen 
a rs forskningsarbeid i T ennessee. Sa 
tilba k e til Norge og nye forsknings
oppgaver ved Orkla Metal! pa Tha ms
h a vn. 

I 1956 vendte h a n tilbake til Ran
heim - sin barndoms da l - f0rst 
som la boratoriesjef. I 1963 avanserte 
ha n t il overingeni0r. Fra 1966 var 
ha n assisterende direk t0r og m edlem 
av styret. Da h a dde ha n a ller ede i 
flere ar vrert disponent for A/S Hom-



m elvik Bruk og foresto den store om
bygging av sagbruket. 

I 1960-arene ble m ange store ut
bygginger r ealisert pa R anheim, og 
F r edrik Kirer var sterkt engasjert i 
dem a ile , m en k a nskje f 0rst og frem st 
i PM VI og b0lgepa pp-prosjektene. At 
disse ble bragt lykkelig i h a vn ha r 
ha n en stor del a v reren for . 

Flinke folk pa legges g jerne m a nge 
oppgaver , og det h ar v rert trukket 
store vek sler pa h ans a rbeidsk raft . 
H a n h a r vrert styrem edlem i en r ekke 
bransjeforeninger og selskaper, uten 
a t det gikk utover hans hovedopp
gave. Sin fysikk holdt h an i god or 
den , gammel skil0per og orienterings
l0per som ha n var. Fremdeles k an 
ha n titt og ofte sees i sin bla tre
ningsover a ll trimmende i R a nheim 
skogen i a ll s lags vrer, m ed og uten 
sine s0nner. Tid synes h a n a h a til 
a lt. Den gamle Saab'en kommer godt 
m ed og k an ses utenfor kontor et til 
de forskjelligste tider. Dukker det 
opp noe viktig som krever ha ns nrer
vrer i hovedst a den, og flyene for
len gst er fullt belagt , biler h an ua n
fektet til Oslo og tilba k e pa dagen. 

Siden 1971 har h an som sjef ledet 

R a nheim P apirfabrik som en del a v 
det stor e konsern AfS N orske Skog
industrier , hvis tilkomst beskjeftiget 
a lle oss h er ved R a nheim i m a nge a r . 
I en lengere artikkel i R a nheims-Nytt 
for snart 9 a r siden, ble det gitt ut
trykk for hvor interessa nt det ville 
vrere a kunne skue noen a r frem i 
tiden na r det g ja ldt strukturendrin
gene i skogindustrien nordenfjells : 
«Den som lever fa r se». Fredrik Kirer 
ha r ikke ba re f a tt se fora ndringene, 
m en ogsa g jennomleve dem , tilpa sse 
seg det nye og m ed sine kunnskaper 
og sin dyktigh et m aktet a vende for
a ndringene til velsignelse for bedrif
t en og dens a nsatte. Som den vakne 
fagm ann han er, med sin rettferdig
het ssans og sosia le innstilling, ha r 
h a n stillet store k rav til sine meda r
beidere, m en f0r st og frem st til seg 
selv. 

P ost f estum gra tulerer vi ha m m ed 
50-a rsdagen og 0nsk er ha m m ange 
gode a r fremover. 

Av Ranheim Papirfabriks historic 
(F orts. fra nr. 4 1972 ) 

Arsberetningen fo r 1937 sluttet m ed 
a k ar akterisere utsiktene for nest e ar 
som «usikre». Visstnok ha dde m a n 
ved arsskiftet ordres for full beskjef
tigelse i ha lva nnen m a ned f remover. 
Men for rest en av f0r st e kvarta l og 
hele a nnet kvart a l kunne ordretilgan
gen m edgi bar e h alv drift. A kj0r e 
for lager i nevneverdig utst rekning 
k a n ikke sees a ha vrert pa t a le. For 
a r et s sist e kva rta ler strakk ordrene 
til ba r e for g jennomsnittlig 70 pro
sent drift. 

Det va r h ele treforedlingsindustrien 
som kom inn i en la vkonjunktur, der 
av ble kra ftp apirindustrien minst 
r a mmet . Den h a dde sitt Scankraft
k a rtell. Dette m aktet imidlertid ikke 
a holde m a rkedet oppe pa det tidli
ger e niva , det kunne bare begr ense 
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sk a devirkningene ved a pa by inn
skrenkninger i produksjonen. De pa 
budte innskrenkninger i produksjonen 
ble utsendt allerede i ja nua r med 10 
prosent, suksessivt 0k et til 65 prosent 
i m ai, satt ned ig jen til 55 prosent i 
juli og st a biliserte seg i oktober m ed 
55 prosent. For h ele a ret i g jennom
snitt ble den ca. 33 prosent. 

I f0lge m ed innskrenkningene i pro
duksjonen m atte Scankraft ga til a 
sette n ed prisene. 3 ganger i f0rste 
ha lvdel a v a ret pa tilsammen fra 47/ 
til 65 f va rierende for de for skjellige 
markeder og kvalitet er. Innskrenk
ningen e i produksjonen i Skandina via 
h a dde ikke i seg effekt til a holde 
prisene oppe pa et verdensma rked, og 
her kommer kraftmassen og prisen e 
pa denne inn i bildet . Det va r pa for-



hand overproduksjon av sulfatmasse, 
og det nyttet ikke a fa noen som 
heist a vtale - som i det lange l0p 
ville vrere i felles interesse - m ed de 
nu despera t e kraftmassefabrikanter. 
I !0pet av a r et gikk prisen pa kraft
masse ned fra kr. 165,00 pr. tonn til 
kr. 90,00. Lagrene a v sulfatmasse var 
overfylte og ingen lysning var i sikte 
med hensyn til bedring i prisene. 

P a det innenlandske mark ed ble 
Ranheims samlede salg a v kra ftpapir 
redusert m ed ca. 20 prosent. Kvote
ordningen innen sulfa tgruppen h a dde 
vrert i kraft siden 17/12 1936, arbei
det tilfredsstillende, og ma n a rbeidet 
pa et videre utbyggende samarbeid 
som skulle m edf0re ytterliger e for
deler for de tre fa brikker R anheim, 
Torp og Moss. 

Det ble - vi k an vel si se!vf0Igelig
ingen a nledning til a fortsette egent
lige moderniseringsarbeider av R an
heim fabrikker 

R anheim produksjon i 1938 kunne 
under disse omstendigheter ikke kom
me opp i norma l st0rrelse, den ble da 
heller ikke h0yere enn 8672 tonn pak
ket papir ved ca. 67 prosent av full 
drift. Det svarte til en a rskapasitet 
pa ca. 13.000 tonn. Produksjonsprisen 
gikk ytterliger e opp, fra kr. 289,19 
pr. tonn pakket papir i 1937 til 
kr. 322,20 i 1938. Det hadde vrert stig
ning pa a ile st0rre poster, saledes pa 
ved, hvor man ellers kunne notere at 
prosenten av t0mmer sank videre fra 
14 prosent i 1937 til 11 prosent i 1938. 
Det matte jo bli rikelig tilgang pa 
flisved nar produksjonen ble sa sterkt 
innskrenket. Ja, man va r til og m ed 
forberedt pa a fa va nskeligheter m ed 
a holde seg levera nd0ren e fra livet 
hvis ordretilgangen fortva rende skulle 
svikte og dermed innskrenkningen i 
produksjonen fortsette. 

Innskrenkningene i produksjonen 

m edf0rte rasjonering av arbeidet og 
fremka lte bitterhet innen arbeids
stokken, hos hvem m an ikke kunne 
vente a t de matte innse at a rsakene 
ikke var a finne hos R a nheims ledelse 
men i konjunkturene, som Ranheims 
ledelse ikke kunne ha noen innflytelse 
pa. Det ble uta llige konfera nser m el
lorn arbeidernes tillitsmenn og fabrik
k ens ledelse, og m an oppna dde da til
slutt enighet om en arbeidsfordeling, 
som arbeiderne mente a vrere noen
lunde rettferdig. Det var likevel mis
n0ye bla nt en del a v arbeiderne og 
der var till0p til a k sjoner av ulovlig 
art . Tariffavtalen, som ut l0p 15/8, ble 
m ed noen mindre forandringer for
lenget . 

En utenfra sett st0rre forandring i 
R a nheims ledelse fant st ed i 1938 : 
Administrerende direkt0r i Meraker
konsernet og disponent for Ranheim 
F a brikker , Thorry Kirer, ble fra 1. 
oktober 1938 ansatt som a dministre
rende direkt0r for Orkla Grube
Aktiebolag og flyttet til L0kken . Fra 
juni 1938 va r h an valgt til formann 
i R a nheims direk s jon etter Elias 
Kirer, hvis helse pab0d h a m a slutte. 
I Thorry Kirers sted ansatte direksjo
nen ingeni0r Th. Over wien som tek
nisk disponent og salgssjef A . Elling
sen som m erkantil disponent. Denne 
ordning va1· k anskje !itt av et ekspe
riment, m en det ble i a lle deler vel
lykket sadant, t akket vrere de her
rers gode vilje og den dem iboende 
lykkelige evne til sam a rbeid - under 
direkt0r Thorry Kirers fjernstyrende 
head quarter pa L0kken. 

R anheims a rsoppgj0r for 1938 viste 
(fremdeles) driftsoverskudd, denne 
gang - tross a lle de vanskeligheter 
som konjunkturene ha dde skapt -
pa kr. 290.000,- , som ble anvendt til 
a vskri vninger . 

(Forts.) 

Ranheim-stafetten 1973 
7. mars va r sn0forholdene endelig 

sapass at R anheimstafetten kunne 
a rrangeres. Lysl0ypa var m eget bra , 
og det ble en fin kveld for publikum 
og deltakerne. 

R esulta t er : 
1. Utviklingen 
2. Laboratoriet 

0.00 
0.13 
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3. Sekkavdelingen 
4. B0lgepappen 
5. R asjona liseringen 
6. Sa lgsavdelingen 
7. Snekkerverk stedet 
8. Tra nsportavdelingen 
9. Hovedavdelingen 

10. Mek. verksteds lag II 

0.15 
1.29 
2.28 
2.34 
2.53 
3.03 
3.13 
3.48 



Nye maskiner i stanseavdelingen 

Stanseautomat type Bobst SPO-FLEXO - III- 1575- EEG. 3-fargers try lck
veTk. St0rstc plate format 101,0 X 1560 mrn. Minclre baner stanses flere av 

gangen fra store platm·. H astighet 1500- 4500 slag pr. time. 

Maskinen stanser bli!lgepa1JP, B -flute 0-fhtte og dobbel fdobbel sarnt massiv
papp i tykkelse 0,7-2/l rnrn. Trykkraft 350 tonn. 
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Mas l, inen leveTer lcassene j eTdig stTippet (dvs . alt avjall eT jjeTnet) i bunteT 
hvo1· antallet innstilles 7Ja jo1·hand. 

B0lgegTuppe type Bobst. Gntppen eT sammensatt av en slissemaskin og tTe 
ToteTencle TillemaskineT, mecl den siste Tillemaskin plasseTt i vinkel til de 
0VTige to. SteTste platefoTmat eT 1650 X 1200 mm. Hastighet inntil 8000 kasseT 
p1·. time. - Maskinen eT beTegnet joT massivpapp i tykkelsen 0,5- 2,5 mm. 
Maskinen eT utstyTt med automatisT' stctbelutlegge1· som legge1· kassene pa 

1Jall i inntil 1,5 heyde. 
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Automatisk stiftemaskin type Emba RS. D en b?·ett er og stifter vanlige sjaktil
kasser. Stm·ste platefonnat 1200 X 21,50 mm. Hastighet 1,800 kasse?· pT. time. 

Maskinen stifter bade b0lgepapp og massiv papp. D e f erdige kassen e sti.ll es 
opp og leveTes ut i bunteT. 
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Protokoll fra mrate 
Bedriftsutvalget ved Norske Skog

industrier A jS, Divisjon Ranheim P a
pirfabrikk holdt m 0t e onsdag 20. de
sembei· 1972 f ra kl. 1800. 

Til stede var: Fredrik Kirer, Gun
nar Borha ug, Erling Dyblie , Kjell 
H i'marsen, 0 istein Saksvik, Johan 
Svendsen , Peder Myhre, E r ling Wiik, 
Arnfinn Knudsen, A k sel Berge, Arne 
R eitan, Morten Lillefloth . 

Forfa ll : Aud Eidem, Audun M0ller. 

Dagsorden : 
1. Orienterende meddelelser fra 

bedriftsledelsen . 
2. Bedriftsdemokrati. 
3. Eventuelt. 

1. OTienteTende medclelelseT fTa 
bedTif tsledelsen. 

Fredr ik K irer innledet med en ori
entering om markedssituasjonen. Si
den folkeavstemningen om EF ha r vi 
beveget oss inn i en tid med f0lelse 
a v uvisshet og utrygghet. Det er 
usikkert hvilke betingelser en han
delsavtale med EF vii m edf0re for 
oss. Den utrygge valutasituasjon vi 
fortsatt m a !eve med gir grunn til 
bek ym r ing. Va lutaendr inger m ed de
valueringer har a llerede paf0rt oss 
store ekstra omkostninger. Ekstra 
innsats fra a ile insta nser og a nsatte 
i bedriften er n0dvendig i tiden frem
over for a styrke og trygge va r stil
ling. 

Markedet h a r v ist g ledelig h0y 
ettersp0rsel, og m a n skimter mulig
heten for prisjusteringer i tiden frem
over. Imidlertid vii ikke dette vrere 
nok til a kunne dekke de omkost
nings0kninger vi har h att. 

Regnskapene viser en positiv utvik
ling fra i fjor, og vi regner m ed at 
arets resultater vii g i rom for av
ck r ivninger og kanskje et lite over
s!•udd. 

Buds jettet for 1973 t a r sikte pa 
ytterligere forbedringer med grunn
lag i vesentlige produksjons0kninger 
i b0lgepappavdeling, m assivpappav
deling og sekkefabrikk. Arkproduk
sjonen vii reduseres noe og produk
sjonen av krepp-papir vii forega p a 
en maskin pa to skift. 

Det er opprettet en komite som tar 
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bedriftsutvalget 
ceg av utviklingen av PM6. Ved a 
beherske kj0ring av tynne kva liteter 
pa maskinen, v ii det apne seg store 
m uligheter pa et bra marked. 

Kirer orienterte t il s lutt om utvidel
sene av konsernet m ed sponplatefa
brikker og sagbruk. Ungdommens 
Egen h eim ha r fatt handgivelse pa 
Ranheimskogen . Omradets fremtid er 
ogsa tidligere vurdert m ed flere a l
terna tiver. Vi ha r regnet med a t Ran
heimskogen med t iden ville bli be
nyttet som boligomra de, og det er 
a lternativt vurdert a bygge selv, dele 
ut tomter eller selge omradet samlet. 
Nar UEH na h a r fatt ha ndgivelse pa 
omradet er det fordi dette virker som 
det g unstigst e a lternativ idet UEH er 
sterkt knyttet t il kommunen. Utbyg
gingen av omradet skulle dermed 
kunne ga greiere igjennom, og be
driften har tatt sikte pa a fa vart 
behov fo r leilig het er dekket i denne 
sammenheng. Dette k a n bli realisert 
gan sk e snart , selv om det i f0rste om
gang vii bli leiligheter i a ndre omra
der a v byen. 

Gunnar Borhaug kunne vise til en 
bra produksjonsutvikling i papirfa
brikken. Produksjonsmessig Jigger 
ba de PM1 og 4 over budsjettet m ens 
PM6 og 5 Jigger under. De s iste uker 
ha r imidlertid PM6 ligget godt over 
budsjettet . Unders0k elser viser at 
baneprofilen pa PM4, 5 og 6 ha r for
bedret seg i ar. Bearbeidingskost p a 
maskinene Jigger bra a n mot bud
s jett et. 

Avviklingen av g ummier ingsavde
lingen har gatt veldig bra . Arkav
delingem; p roduktivitet ha r vrert bra, 
men arbeidskrevende ordrer gj0r 
!0nnsomheten darlig . Prisene er dess
uten fo r lave til a dekke de direkte 
omkostninger. Diskrull h a r h att bra 
produktivitet og et bra salg i det 
s iste. P a ranittmaskinen har vi m est
ret de tidligere problemer med lim 
etc. P appens krumming er et pro
blem som m a !0ses. For hylseavdelin
gen h a r v i na fatt strengere krav a n
gaende fuktighet og krumme hylser. 
Impregneringsmaskinen stanses f ra 
nyttar, og den ene kreppmaskinen 
sk a l r ives. P ersonellsituasjonen har 
bedret seg og det sat ses sterkt p a 



g jennomf0ringen av opplreringspro
grammet. Kraftstasjonen har statt i 
2 maneder , men er na i drift. Vann
situasjonen er normal. 

Erling Dyblie understreket at cm
kostningene fortsatt viser 0kende t en
dens. Fyringsoljen gar opp med 24 
kroner pr. tonn, eller med ca. 10- 12 
prosent. Vi vii imidlertid fa avgifts
r efusjon i treforedlingsinduGtrien for 
svovelavgiften for 3. og 4. kvarta l 
1972, og dette vii delvis oppveie den 
dyrere olje for 1. halvar 1973. 

J ohan Svendsen mente at man fort 
satt kunne konstatere en bedring pa 
eksportmarkedene. Dette hadde f 0rt 
til at man fra skandinavisk side 
forsskte a g jennomf0re en del pris
justeringer - noe som kundene syn
tes a ha akseptert - selv om det er 
oppstil.tt en del vanskeligheter p.g.a. 
prisstopp i UK. og ogsa spesielle pris
bestemmelser pil. a ndre hovedmark e
der. N a r det g jelder innlandet, har 
kvantumet av vanlig brunt kraftpapir 
til emballasjeform lU vrert nedadga
ende, noe som har sammenhen g med 
overgangen til bleket papir og ogsa 
den sterke 0kning av forbruket av 
plastemballasje. B0Igepappen viser 
en forholdsvis stabil 0kning av for
bruket, mens papirsekker har hatt en 
noe uensartet utvikling, idet enkelte 
sektorer har stagnert, mens det pa 
andre fe lt, b l. a. nar det g jelder ren
holdssekker, har vrert fremgang i 
forbruket. Det har ikke vrert foretatt 
prisendringer pa innlandet s iste ar. 
En del berettigede justeringer lot seg 
dessverre ikke g jennomf0r e pa grunn 
av prisstopp i h0st. 

N a r det g jelder var ytre salgsorga
nisasjon, er det foretatt visse for
a ndringer, blant annet ved a t vi n a 
gar over til a benytte oss av konser
nets salgskontorer i T yskla nd og N e
derland. 

Scankrafts organisasjon er ogsa 
endret pa grunn av EF, og den mot
stand som m a n innen denne organi
sasjon har t il a lt som smaker av mo
nopol. Prissamarbeidet innen Scan
kraft er derfor blitt vesentlig I0sere, 
noe som na turligvis k an bety en viss 
fare i vanskeligere tider. 

0 istein Saksvik orientert e om ak
tuelle utvik lingsoppgaver. For cellu
losefabrikken er det ikke endelig a v
g jort om vi vii fortsette med poly-

sulfid-metoden , som na med 1,6 pro
sent svoveltilsats er godkjent a v 
R0ykskaderadet. 

I papirfabrikken arbeides det fort 
sa.tt med PM6. Vi regner med 0ket 
innsats fra konstruksjonskontorets 
side i 1973. 

Svovelsyreanlegg er t a tt i bruk og 
fungerer t eknis!{ tilfredsstillende. 

Omlegging av utskuddsopplcsning 
cr bearbeidet og bevilgningss0knac1 
innsendt. Vi hil.per 1\. kommc i gang 
med forbedringer i februarjm a rs -73. 

I sekkefabrikken er overhaling av 
BL1 blitt forsinket. For den nye BL4 
har vi hatt problemer med fremtre!{k , 
og mentor fra G&H retter na pa for
holdet. 

Byggearbeidene i stanseavdelingcn 
er sa godt som ferdige. Monterinrrcn 
av maskineri er start et og ventes 
fe rdig i uke 6. Garderoben blir k lar 
i slutten av februar. Byggearbeidcne 
pil. lagerbygget avsluttes i disse da
ger . Spiserom og garderobe skal va2re 
!dare i begynnelsen av februar. 

Kjell Hilmarsen kunne glede med 
a t personalomsetningen for arets 10 
f0rste maneder var 10,2 pst. Iavere 
enn i fjor. R esultatene for aret som 
h elhet vii bli noe endret som f0lge av 
avgang ved nedsettelsen av pensjons
a lderen i Folketrygden. Imidlertid har 
vi klart a snu den uheldige utvikling 
vi har ha tt i arrekker med stadig 
stigende personalomsetning. Dette rna 
inspirere til forsterket innsa ts pa 
a ile felter, srerlig hva a ngar gjennom
foringen av opplreringsprogrammene 
og utvikling av samarbeidslinjen. Det 
videreutviklingsprogram som tidligere 
var satt opp fo r hosten, er g jenom
fort med god tils lutning. 
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Arnfinn Knudsen stilte sp0rsmal 
om innkjop til bolgepapproduksjon en , 
og om det kan leveres mer utellede 
ark. Det ble svart at liner og fluting 
kjopes til produksjonen i bolgepapp
avdelingen. Neste il.r k a n det bli a k
tuelt for oss a produsere noe kvist
liner selv. For de markeder hvor a rk 
selges som r is, rna arkene ogsa t elles. 
Prisene er imidlertid ikke de samme 
for t ellede og utellede ark. Tendensen 
er overgang til utellede ark , m en 
mange kunder er svrert konservative 
nar det g jelder a endre dette. 

Peder Myhre ga uttrykk for at re
degj0relsene for bedriftsledelsen inne-



holdt positive t egn pa a t vi i f elles
ska p vii ma kte a f 0re utviklingen 
den r iktige veien , og a t vi i 1\.r ha r 
kla rt a holde hodet g odt over va nnet. 
Angl\.ende R a nheimskogen ba Myhre 
ledelsen overveie om behovet for pen
s jonistboliger k an avhjelpes i denne 
forbindelse. Dermed ville ma n fl\. fri
g jort de av bedriftens leiligh eter som 
n l\. belegges a v pensjonister. 

Kirer sva rte a t boligta nken er t a tt 
va re p i\. i forbindelse m ed h l\.ndgivel
sen a v R a nheimskogen til UEH. E v
nen til 1\. fina nsiere pensjonistboliger 
m l\. ses sa mmen med a ndre fina nsi
eringsbehov. 

2. B edTij tsclemohati. 
Hilma rsen ga en r edegj0relse om 

aksjelovens bestemmelser om de an
sattes r ett til r epresentasjon i a k sje
selska pers s t yre og bedriftsforsa m 
ling, og de forskrifter som er kom
m et i denne forbind else. Vl\.r bedrift 
vii omfattes a v de ordninger som blir 
g jeldende for konsernet. Etter Ioven 
ska l det oppret tes en bedriftsforsam
ling pa minst 12 m edlemmer hvor 1/3 
sk a l velges av og bla nt de a nsa tte. 

For bedre 1\. oppfylle !ovens inten 
s joner h a r st yret i konsernet beslut
t et a t det fo r va rt konsern vii v rer e 
et styre med 8 medlemmer hvora v 2 
vii vrere r ep resenta nter for de a n
sa tte. H ertil vii det bli opprettet en 
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bedriftsforsa mling m ed 30 m edlem 
m er hvora v 10 vii vrere r epresenta n
ter for de a nsatte. R epresenta nter for 
de a nsatte i konsernet vi! bli k a lt inn 
til et m0te p i\. Fiborgtangen like over 
nyttl\.r for 1\. dmfte hvorledes de a n
sattes representa nter til bedr iftsfor
samlin gen sk a l velges. 

3. E ven tuelt. 
P i\. sp0rsml\.l fra Arnfinn Knudsen 

om innkj0p av pakkem askin til ark
avdelingen , ble det svart a t va r a rk
p roduksjon er fo r liten til a t en sl\. 
s t or investering k a n vrere !0nnsom. 

Erling Wiik spurte om hvorfor vi 
kj0per dekkpa pir fra Sverige til vl\.r 
b0lgepapp-produks jon. Det h a r vist 
seg a t dekkpapir Ievert fra PM6 er 
fint , m ens det svensk e papiret kmller 
seg og skaper problem er. 

Det ble sva rt a t dekkpapiret er en 
billig var e som ikke egner seg for 
PM6 hvor det er m er I0nnsomt 1\. 
kj0re papir til sekkeproduksjon. Dess
uten er det problem er m ed ba nebred
den. For tiden er det saledes l0nnsomt 
1\. kj0pe dekkpapir. Vi ha r klaget pa 
pa piret fra Sverige og vii f0lge dette 
opp. 

M0t et ble avsluttet kl. 1930, hvor
etter utva lget samlet seg til en enkel 
servering slik det er blitt t radis jon 
ved «julem0tet ». 

K . H. 

BE DRI FTSDE MOKRATI 
I julenummeret ga vi en fyldig 

r edegj0r else om gjennomf0ring a v 
bedriftsdemokra ti i samsvar m ed de 
nye r egler i Aksjeloven om de a n
sattes r ett til r epresenta sjon i ak sje
selsk aper s styre og bedriftsforsa m
ling. 

I dette nummer vii vi se p i\. hvor
ledes de a nsattes r epresentasjon i be
driftsforsamling og styre t enkes g jen
nomf0rt i v l\.rt konsern. For a dmfte 
disse sp0rsma l var r epresenta nter fra 
de a nsatte i a ile konsernets bedrifter 
samlet til et konsernm0te den 22 . 
januar i 1\.r , og vi g jengir n edenfor 
det utsendte r efer a t fra dette m 0t e. 

K . H . 
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NORSKE SKOGINDUSTRIER A .S . 

Konsen tm0te 22. 1 . 1973. 

R efera t fra konsernm0te i Norske 
Skogindustrier A .S. 22. 1. 1973 om 
g jennomf0ring a v bedriftsdemokra ti 
i samsva r m ed de nye r egler i Aksje
loven og forskrifter om de a nsa ttes 
r ett til r epresentasjon i ak sjeselska 
pers styre og bedriftsforsamling -
kgl. Tesolusjon av 24 . nov em be1· 197 2. 

Som m0teleder fungerte ordf0rer 
for representa ntskapet i Norsk e Skog
industrier A.S., direkt0r Iva r A ava ts
mark. 

1. F0lgende bedrifter var r epresen
tert: 



Divis jon N ordenfjelslce Trejoredl ing 
N ordenjjelsk e Trejoredl ing : 

Ola Tromsdal, forma nn avd. 43 av 
NPF 

Nils Arnegard, avd. 43 av NPF 
Bjarne D0hl, avd. 235 av NEKF 
Odd J. Moen, avd. 108 a v NFATF, 

laboranter 
Oddva r Ertsa s, avd. 108 av 
NFATF - arbeidsledere 

Olav Bruvik, avd. 104 a v NALF 
K arst ein Hansen, NITO's bedrifts

g ruppe 

Namdalen Tresl iperi: 
Otta r Pettersen , avd . 69 av NPF, 

L a uvsnes 

Divisjon SponplateT 

0Tkla SkogindustTi 

Orka n ger: 
Kolbj0rn Haugen , a vd. 353 a v 
NBIAF 

Terje Tveit, merka ntile funksjo
sjonrerer 

Knut Torgersen, merkantile funk
nrerer 

Knut Sa ndvik, avd. 115 av NFATF 
a rbeidsledere 

Kva m: 
Arne Dahl, avd. 280 av NBIAF 

R0ros: 
Ole L0vdahl, avd. 360 av NBIAF 

Sa l ten: 
Fra nk Kristia nsen, a vd. 112 av 
NFATF 

Saga: 
Magn e Arnemo, avd. 114 a v 
NBIAF 

Odd J a n Larsen , t ekniske funk
sjonrerer 

N a mdal Skogindustri A fS: 
John R0nning, avd. 483 a v NBIAF 

Divisjon R anheim P apiTjabTikk 

Ranheim PapiTfabTi kk 

P eder Myhre, formann avd. 27 av 
NPF 

Erling Wik, avd. 27 av NPF 
Odd T rosterud, avd. 1 Trondheim 
Arbeislederforening av NALF 

Arne R eita n, t ekn. funksjonrerer 
Morten Lillefloth, merkantile 

funksjonrerer 
Knut L ervik, NITO's bedr.gruppe 
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Divisjon T Telast 

V a leT SkttTlag 
A.smund Fjeld , a vd. 101 av NBIAF 
Harry Konterud, m erkantile 
funksjonre rer 

Skantes T 1·elast 
Bjarne Sundby, a vd.107 av NBIAF 
Kare 0ksdahl, t ekn. funksjonrerer 
A f S V an SeveTen & Co. L td. 
Mag ne Aalberg, avd. 364 av 
NBIAF 

Erling Stra nd , avd. 766 av Skog 
og La nd 

Amund Amundsen, funksjonrer
gruppen 

Dessuten m0tte : 
Iva r A a vatsmark, r epresentant

skapets ordf0rer 
Reidar Due, styrets formann 
Rolv Lindseth, styremedlem og 
administrer ende direkt0r 

Eivind M . Fiske, direkt0r 
Svend Sommerin, t eknisk direkt0r 
Lorents M0rkved , divisjonsleder 

Nordenfjelske Treforedling 
Fredrik Kirer, divisjonsleder 

R a nheim P a pirfabrikk 
Eina r Formo, 0konomis jef 

A /S Va n Sever en & Co. Ltd. 
Torberg Sjursnes , 0konomisjef 

Orkla Skogindustri 
Kjell Hilmarsen , p ersonalsjef 

R a nheim P a pirfabrikk 
Johs. Gundrosen, personalsjef 

N ordenfjelske Treforedling 
A ile bedrifter i konsernet var re

presentert. 

2. Oppgave over antall ansatte. 

N ordenfjelsk e Treforedling 
ink!. konsernledelse og 
salgskontor i Oslo 534 a nsatte 

Namdalen Tresl iperi 80 » 
Orkla Skogindustri 
Orka nger 266 » 
Kva m 62 » 
R 0ros 65 » 
Sa lt en 66 » 
Saga 218 » 
Namda l Skogindustri 

A /S 54 » 
R a nheim Papirfa brikk 750 » 
Valer Skurlag 170 » 
Skarnes Trelast 90 » 
A /S Va n Severen 

& Co. Ltd. trelast 150 » 
A /S Va n Severen & Co. 

Ltd. skogbruk et c. 115 » 



3. D isse fagfoTeningeT vaT TepTesen
t eTt : 

Avd. 27 av Norsk P apirindustria rb.f. 
» 43 » » » 
» 69 » » » 
» 235 » Norsk Elektriker og 

Kraftstasjonsforbund 
» 108 » Norsk Forbund for Ar

beidsledere og Tekniske 
Funksjonrerer 

» 112 » » » 
» 115 » » » 
» 101 » Norsk Bygningsindustri-

a rbeiderforbund 
» 114 » » » 
» 280 » » » 
» 353 » » » 
» 360 » » » 
» 364 » » » 
» 483 » » » 
» 107 » » » 
» 766 » Norsk Skog og Land-

a rbeiderforbund 
» 104 » Norges Arbeidsleder-

forbund 
» 1 » Trondhjem Arbeidsleder-

forening tilslut tet NALF 
NITO's bedriftsgruppe ved 

Nordenfj elske Treforedling 
NITO's bedriftsgruppe ved 

R anheim P apirfa brikk 

Aile fagforeninger ved konsernets 
bedrifter va r dermed representert. 

Disse fagforeninger omfatter det 
a lt vesentlige av konsernets a nsatt e 
unntatt de m eda rbeidere som er 
knyttet til de administra tive funksjo
ner og som ikke er tilsluttet noen 
fagorganisasjon. 

4. Ivar Aava tsma rk og Eivind M. 
Fiske r edgjorde for de endringer i 
Aksjeloven som er gitt ved lov a v 
12. mai 1972 og forskrifter til 
Aksjelovens best emmelser om de 
ansattes r ett til representasjon i 
aksjeselsk apers styre og bedrifts
forsa mling, vedtatt ved kg!. reso
lus jon 24. november 1972. Det er 
full enighet om a t Norsk e Skog
industrier A .S. s0ker a g jennom
f0re de a nsa ttes r ett til r epresen
tasjon til styre og bedriftsforsa m
ling s lik som foreskrevet, og at 
m a n tilpasser seg de nye best em
m elser pa f0l gende ma t e: 
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4.1 Srerskilt bedriftsforsa mling el
ler styrerepresentasjon oppnev
nes ikke ved f0 lgende aksjesel
skaper: 
A/S Va n Severen & Co. Ltd. 
Namdal Skogindustri AfS. 
Virksomheten ved disse inngar 
i de r espektive divis joner innen 
konsernet. For disse selskaper 
s0kes det om unnta k med for
skriftenes § 5 med den begrun
nelse at ordningen ikke er for
m a lstjenlig. 

4.2 Selskapets styre ha r tilra dd at 
pa konsernbasis opprettes en 
bedriftsforsamling m ed i a lt 30 
representa nter m ed varamenn, 
h vorav de ansatte skal velge 10 
representa nter m ed varamenn. 

4.3 De ansattes r epresentanter med 
varamenn velges etter vanlig 
prinsipp for flertallsvalg pa f0l
gende m a te : 
4.31 Arbeidstakernes r epresen

t a nter: 
N ordenfjelsk e Treforedling 

1 r epr . mjvaram. 
R a nheim P a pirfa brikk 

1 repr. m jvaram. 
SaltenfN a mda l 
R 0rosjKva m 

1 repr. m fvara m . 
Orkanger 1 r epr. m fvaram. 
V a ler /Saga/Ska rnes 

1 repr. m jvaram. 
A /S Van Severen & Co Ltd 

1 repr. m jvaram. 
4.32 Arbeidslederne velger 1 re

presentant m ed varamann. 
Denne r epresenta nt velges 
etter vanlige regler for fler
t a llsvalg pa konsernbasis. 

4.33 Merkantile funksjonrerer 
velger 1 repr. med va ra m. 
Denne representant velges 
etter vanlige regler for fler
t a llsvalg pa konsernbasis. 

4.34 Teknisk e funksjonrerer vel
ger 1 r epr. m ed vara mann. 
Denne representant velges 
ett e r vanlige regler for fler
t a llsvalg pa konsernbasis. 

Valg under 4.31 ledes av et lo
kalt va lgstyre i overensstem
melse med forskriftenes § 11. 
Va lg under 4.32, 4.33 og 4.34 
a rra ngeres a v bedriftsledelsen i 
sam a rbeid med de ber0rte orga
nisasjoner pa konsernbasis. 



5. Ma n b ar gatt ut fra a t Norsk e 
Skog industrier A .S. sk a l ha et 
styre pA 8 m edlemmer . 
Det er en forut setning for det sam
a rbeid som er inngAtt a t bedrifts
forsamlingen ved va lg av de an
sattes r epresenta nter til selsk a
pets styre sk a l legge til grunn a t 
valget sk a l ha dette utfa ll : 

1 r epresenta nt for arbeiderne 
pa pirsektoren , 

1 r epresenta nt for a rbeiderne 
bygning ssektoren , 

1. va r a ma nn fra g ruppene a rbeids
ledere, m erkantile og t ekniske 
funksjomer er (m ed ruller in g innen 
gruppene fra valg til va lg), og 
2. va ra ma nn fra den a rbeidst aker
k a tegor i hvor fl erta llet av de 10 
a nsattes representa nter i bedrifts-

so ar: 
Ma rtin J oha nsen 
H a ns H a ugen 
Augusta Gabr ielsen 
Kristia n Svendsen 

15 ar : 

Ragnva ld N esgArd 
F eder Husby 
Ragnva ld Ma lvik 

13(2 73 
12/4 73 
18/ 5 73 
23/5 73 

16/2 - 73 
13/ 3 73 
19/4 - 73 

-)< 
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forsamlingen ved det enkelte va lg 
finner det r imeligst A henlegge r e
p resentasjonsoppgaver . 
Fartene er enige om a t blir ikke 

denne fo r utsetning fulgt i prak sis, 
skal sp0r smAlet om dispensasjon et 
ter forskrif t enes § 5 tas opp p A nytt 
m ed Bedriftsdemok ratinemnda. 

Til A r edigere et r efera t fra k on
sernm0tet og A f ungere som k ontak t 
utva lg for det videre arbeid med g jen
nom f0ring av bedrif t sdem ok rati 
konsernet , ble va lg t : 

Ola G. T rom sda l, Kolbj0rn H a ugen , 
F eder Myhre, Magne Aalberg og 
Eivind M. Fisk e. · 

Skogn , 16. 2. 1973 
Ola G. Tromsdal K ol bjern H augen 

P eder M yhTe Magne Aalberg 
Eivind M. F iske 

10 ar : 

L eif Aune 25/ 5 - 73 

6o ar: 
H Ak on N or d bye 9/3 73 
Kaare Guldberg 6/4 73 
A sla ug Sak svik 7/4 73 

50 ar : 

A lf Skjervold 11(4 73 
Thor Larsen 18/5 73 
A r ne Vestmo 25/6 73 



EDB-behandling pa Ranheim 

Operat or foran EDB-rnas k in en i Skogn 

Vi regner m ed a t var da t a -a vdeling 
da ter es tilbak e til 1965 da vi fikk 
va rt hullkort-anlegg. Aller ede da 
ha dde vi pla ner om en vider eutvikling 
i retning a v overgang til EDB i lopet 
a v en 5-a r speriode, idet vi va r kla r 
over a t dette ville v rere tidens utvik
ling samtidig som va rt hullkortan
legg - som var kjopt brukt - ville 
ha en begr enset levetid r ent m aski
nelt. 

Vi arbeidet konkret m ed va r e EDB
pla ner i 1969 og 1970 m ed vurderinger 
om vi skulle ha et eget a nlegg eller 
baser e oss p a kjoring hos et storre 
service-byra. 

Forhandlingene om en sammenslut
ning m ed Nordenfjelsk e Treforedling 
AfS va r imidlertid a llerede i gang, og 
det va r kla rt for oss a t hvis disse forte 
til et r esulta t, ville EDB-beh andling 
a v a lle mulige r apporter bli et t ypisk 
felt for integr ering og sa mkjoring. 
Det ville derfor vrere galt a v oss a 

Iegge i vei m ed et opplegg pa egen 
h and ,og sak en ble inntil vider e lagt 
p a is. 

Fusjonen med Nordenfj elske Tre
foredling AfS ble et faktum fra 1/1 
1971, og utviklingen har v rert rivende 
siden da . 

Konsernledelsen tok stra ks fa tt p a 
EDB-siden , og installering a v et tipp
topp moderne anlegg a v typen IBM 
370/135 kjores i disse dager i gang i 
Skogn . Anleget er r ela tivt stort og 
koster i anskaffelse 5-6 mill. kroner 
og sk a l dekke h ele konsernets da t a 
behandlingsbehov inklusive Divisjon 
R a nheim P a pirfa brikk. 
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Rundt EDB-ma skinen i Skogn er 
det bygget opp en h el s t a b av EDB
spesia lister , og da taavdelingen besta r 
i dag a v ca. 20 m edarbeider e inklu
sive punch eda m er . Det er m eningen 
a t disse sp esia list er sk a l bista de for
skjellige divisjoner i utviklingen a v 
det vider e EDB-a rbeid. P a Ranheim 



skal vi imidlertid fortsa tt ha va r lo
k a le dataavdeling , hvilket fremgar 
noe senere av denne a rtikkel. 

I det ha lva nnet a r som er gatt siden 
fl!sjonen ha r okonomiavdelingene i 
konsernet a rbeidet intenst m ed a har
moniser e de forsk jellige divisjoners 
kontopla ner, k a lkylemodell er og t er 
minologi slik a t EDB-behandling av 
regnskaper og statistikker etc. kan 
sk je etter samme lest. 

Vi er n a kommet sa la n g t at regn
sk apsrutinene for konsernet samkjo
res over EDB-an legget i Skogn fra 
1j1 1973. I forste omgang - dvs. i 
1973 - skal dette g jores pa den «pri
mitive» maten a t vi skal punche vare 
hullkort pa R a nheim - sende disse 
med jernbane til Skogn - hvoretter 
bearbeidelse av m a terialet skjer pa 
EDB-maskinen . R egnsk a pene og alle 
r a pporten e som folger dermed sendes 
sa t ilbake til Ranheim pr. post. 

Dette er imidlertid bare forste 
skritt - mye mer star pa program
met de n rermeste to a r. 

Fra nytta r 1974 plan legges det a 
ha vare lonnings- og fa ktura rutiner 
«pa lufta » som det sa populrert heter . 
Dette populrere uttrykket er imidler 
tid ganske virkelighetsn rert i dette 
tilfelle, idet den transport mellom 
R a nheim og Skogn av r egistrerte 
da ta som i 1973 skal ga med jern
banejpost - fra januar 1974 ska l ga 
over t elenettet. 

Pa R a nheim skal vi nem lig instal
Jere en sakalt terminal, dvs. en min
dre m askin som star i kontakt m ed 
hovedmaskinen pa Skogn via en t ele
fonlinj e. Vi skal lese inn vare da ta pa 
termina len pa R anheim som trans
mitterer disse over t elenettet til m a 
skinen i Skogn. Denne foretar bereg
ningene etter fastlagte programmer 
og sender resultatene t ilbake til ter
mina len pa R a nheim over t elenettet. 
Termina len skriver sa a utoma tisk ut 
va re rapporter hva enten det er fak
turaer , lonningsslipper, regnskaps
oversikter bankgiro utbeta lings
bla nketter eller inkasso-oppdrag. 

Fordelen m ed t ermina len er apen
bar, idet vi sparer tid. Spesielt faktu
rerings- og l0nningsrutinene g jor 
dette n :Jdvendig . 

Etter hvert utover 1974 sk a l imid
lertid t ermina len og EDB-a nlegget 
overt a resten av de r utiner som kjo-
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r es pa vart hullkortanlegg. Dette er 
lagerregnskaper for r apapir og fer
digva relager - r ekvisita- og r ftvare
lagre - reservedelsoversikter osv. I 
lopet av 1974 regner vi m ed a t hull
lwrtanlegget blir kastet ut etter 9 ars 
tjeneste hos ass. 

Plan ene for videreutvikling av 
EDB-rutiner stopper imidlertid ikke 
her. Det er trukket opp et program 
som omfatter EDB-beh andling av 
va rt driftsregnskap med oppfolging 
mot vare budsjetter. I denne fase fol 
ger na t urlig programmet for k a lky
ler av vare ordres - ba de for- og 
etterkalkyler. 

Skuer vi litt videre, er det planer 
om a fa EDB-messig beha ndling av 
vare oversikter over solg t og belagt 
kapasitet pa de forskj ellige maskiner. 
Ny t eknikk er h er inne i bildet med 
sakalt e dataskjermer - dvs. en slags 
TV -skjermer som til enhver t id vil 
kunne fortelle oss stillingen i oyeblik
ket. Fortsettelsen av denne utvikling 
vil vre re en eller annen form for pro
duksjonsp la nlegging, uten at dette 
skal utdypes nrermere her. 

Det vil forstas at vi er inne i en 
rivende utvikling over et bredt spek
ter i utnyttelsen av dett e nymotens 
verktoy som h eter EDB. Vi ser dette 
som et nodvendig ledd i den rasjona
lisering som rna til for A holde var 
bedrift konkurra nsemessig pa hoyde 
til enhver tid. 

T. Schjetne 

De som gikk av med p ensj on 
ved arsskif lel 

Oskar Stene 
Oskar Saksvik 
Fridthjof Bjornstad 
Trygve Torgersen 
Eivind Ahlberg 
Erling J a kobsen 
La uritz Eriksen 
Otto Stene 
Halvdan Erlands:!n 
Ludvik Grytbak 
Hakon Roel 
Leif Aune 
H a lvda n H arberg 

Sluttdato for alle 
var 30 . 12. 1 91 2. 



Ars1n0te 1 Ranhe in1 Arbeidsinannslorening 
R a nheim A rbeids m a nnsforenings 

a r sm ot e ble holdt i Folkets Hus 10. 
februa r under ledelse a v forma nnen , 
P eder Myhre, som apnet m ed a 0nsk e 
den t a llrike forsamling vel m 0tt. 

Som vanlig ved foreningens a r s
m ot e;· va r forbundsledelsen i Oslo r e
p resentert , ogsa i a r ved hovedkas
serer Sverr e Andresen. 

Loln let va r pyntet til fest og R a n
heim Mannskor var pa plass m ed s in 
dirigent Arne L a r sen , og ga til beste 
trc num m er : K ram er J oha nsen s «Sei
r en folger va r e fa ner , Sver re J orda ns 
«La Norge fy lle vart hjert e», og 
«Var vise» av Eina r Skjrerasen. D et 
hele g ikk m ed presisjon og sikkerhet. 
R a nheim Ma nnskor f yller 40 ar i a r , 
og i den a nledning overrakte P eder 
Myhre en gave til koret fra fagfor en
inge!! og blom st er til dirigenten. I et 
kor t innlcgg t a kket forma nnen for 
gaven og sa bl. a . a t koret g jerne t a r 
pa seg passende oppgaver. 

Arsm 0t et vedtok ogsa a sende en 
blomst erhilsen til tre a v foreningens 
m edlemmer som ligger p a syk ehus. 
Det er Tormod Eriksen, Andor Kirk
void og J a k ob H enriksen . 

Sty r et s forslag til dagsorden ble 
cnst. godkjent. Foreningens a rsber et
n ing, ber etning fra Sa lt0ya -komiteen 
og a r sber etning fra foreningens stu
diearbeid ble a lle av a rsm0t et enst. 
godkjent. 

Foreningen s r egnskap for 2. ha lva r 
1972 ble r ef er ert og g jenomgatt ved 
Myhre. H a n r efer erte ogsa forenin
gens r evis jonsprotokoll. Arne Brekke 
fremla r egnsk a p for Sa lt0ya . Alle 
r egnsk a per va r r evidert og i orden, 
og det h ele ble a v a rsm0t et enst. 
godkjent. 

Det for ela 6 innkomne forslag. Ett 
om a t for eningens forskjellige orga
n er hver for seg og sa mmen skulle 
a rbeide for en sta dig st0rre likhet 
m ellom a rbeider e og funks jonrer er ble 
en st. vedta tt. Et forslag om a t en i en 
eller a nnen form skulle s0ke a bort
forpakte den dyrkba r e delen av jorda 
pa Sa lt0ya ble ogsa enst. vedta tt . N a 
som vi h a r den fine ordningen m ed 
bedriftsavl0nnet tillitsmann pa h el 
dagtid, vedtok a r sm0tet enst. styrets 
forslag om a t forma nnsgodtg j0r elsen 

skulle ut ga. Et forslag fra st y r et om 
regulering oppover a v m edlem sk on-
tingenten m ed kr. 1,00 pr. m erke, ble 
ogsa enst. vedta tt 

Et forslag om a si opp foreningens 
k ollektive m edlcm ssk a p i Det norsk e 
Arbeiderpa rti fikk ikke det n0dven
dige flertall. 

E t forslag, under n rermere a n gitte 
forut setninger , om a g i en timel0nn 
til Vietnam , scm et ledd i den a k s jon 
L O har gaende, ble vedta tt . 

Sa g ikk man over til valg . D et tc 
har ett erhvert blitt en m aratonpost. 
Va lgk omiteens formann - Arnfinn 
Knudsen - Ia fre m k a ndida tlisten . 
R esulta t et av valgene g jeng is pa a n
net s t ed i R a nheim s-Nyt t. D et sk a l 
ba r e nevnes h er a t P cder Myhre ble 
enst emmig g jenvalg t scm fcrm a nn, 
likes2. k assereren, Rolf Bar st a d . 

Ordet ble sa g it til forbundet s r e
presenta nt, hovedka sser er Sverre An
dr esen. H a n va lgte denne gang a t a 
for seg den svrere pris- og kostnads
stigning vi ha r h a tt de sener e a r og 
fagbevegelsens og l0nns ta k ernes stil
ling herunder . H a n omta lte ogsa opp
gavene som fagbevegelsen s tillits
m enn rundt om vil bli pa lagt de n rer
m este a r m ed deltagelse i bedriftsfor
samlinger og bedriftenes st yrer og 
demokra tiseringsprosessen eller s . 
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Sist e post p a Myhres dagseddel var 
servering a v sodd og brus og fla tbm d 
i B -salen. Her fikk a rsmotedelta k erne 
selska p m ed s ine fruer og forloveder 
som t a lmodig ha dde ventet rundt i 
gan ger og k orridorer. Ved k a ffen 
sener e pa kvelden delte forbuncls r e
presenta nten ut kursbevis til de som 
hadde delta tt i foreningens studie
a rbeid det siste a r. D et va r ingen ut
deling a v forbund et s g ullmerke for 
40 a rs m edlem sk a p denne gan g . 

Til toner a v Lundquist /Olsen g ikk 
sa da nsen over tilje, og klokken var 
k ommet ut i de s m a timer f0 r det 
hele va r over . 

Organisasjonsm essig fungerer R a n
h eim Arbeidsmannsforening utme r
k et . Foruten de va nlige m edlem sm o
t er og et spesia lm0t e om EF-sak en , 
er det i 1972 holdt et ve l! av st y r e
m 0t er, delm0ter m ed m a nnsk aper 



rundt om i de forskj ellige avdelinger 
og forha ndlingsmoter m ed bedrifts
ledelsen. Gjennom forhandlingsutva l
get , bedriftsutva lget og de forskjel
lige underutva lg , lonns- og sam a.r 
beidsutva lget og system et med verne
ombud, er det etter hvert skapt en 
st or kontaktfla t e mot eller t il be
driftsledelsen. 

H elt sentralt i dette bilde st a r selv
sagt foreningens forma nn, og vi ha r 
v rert oppe hos Myhre m ed noen spars
m aL 

- Hva tror du vi! bli de st orste 
E3.k ene i kommende a r ? 

- Det tror jeg blir a r beidet i k mns
og sam a rbeidsutva lget. Altsa oppga
ven med det nye lennssystem et og 
lonnsha rmoniseringen, slik a t det rna 
bli t il det best mulige for vare m ec1-
lemmel·. Videre tror jeg a t fo reningen 
bor engasjer e seg sterkere nar det 
g jelder utviklingen a v husspor smalet 
til de ansatte i bedriften. 

- Vi opplever sta dig, Myhre, a t 
m ellomsjiktet i bedriftsledelsen k a l
ler inn a rbeider e til moter uten a t 

Hovedkasserer i for bundet , Sven·e 
Andresen, overrekkm· Rolf B ar st ad 
di plom for 20 ar s sammenhengen cle 

tillitmannsver v 

F r a den f estlige ti lste lningen ett er 
nu?Jtet . F ra v .: L ei! Lund, f r u Lund og 

W i lly R0nning 

fagforeningsledelsen er til st ede. Ka n 
vi f a en kommentar til dette? 

- Ikke a nnet enn at de nye samar
beidsfo r mcr sam det na etterhvert 
blir lagt opp t il , er sa vidt nye og 
ferske a t ikke a ile har greid a tilegn e 
seg dem . Det t ror jeg g jelder bade 
arbeider e og deler av bedriftsledelsen. 

- U tviklingen i retning bedrifts
kantine og jeller varmdrikka utoma ter 
er ikke k om met noe srerlig nrermere 
sin lcsning? 

- N ei, m en jeg er enig i a t be
driftsk ant inen bor komme. Ellers vi! 
jeg si a t tiden og vanene forandrer 
seg fort . De m er eldre i dag t a r m ed 
seg h.jemmefra en skikkelig mat
pa kke m ed drikke til. De unge i dag 
ha r hverken m a t eller dr ikke m ed 
seg. Sa det spors om ikke ba de va rm
drikk- og smorbroda utoma ter er noe 
a tenke pa . 

- Hvordan er s ituasjonen m ed h en
syn til Folk ets Hus? Vi! eventuelt 
kommunen overt a dr iften ? 
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- Vi ha dde f or en t id siden en be
f a ring av huset sammen m ed repre
senta nter fra kommunen, og de va r 
m eget int eressert. Slik star n a sak en 
for oyeblikket . Ma let bor jo vrere en 
utvikling h enimot et samfunnshus 
m ed svommeha ll, bibliotek et c. og 



med motesa ler a v va rier ende stor
r else, slik a t det h ele til sjuende og 
sist virkelig k a n bli et samlingsst ed, 
en storstue fo r st edet s folk . 

- Hva synes du som fa gforenings
m a nn om R a nheims-Nytt s lik det er 
i dag ? 

- J eg synes det er et fint og ny ttig 
blad som informasjonsorgan, ogsa 
ellers. Selv om vi n a opererer i et 
storre konsern, h a p er jeg a t det ikke 
vi! forsvinne. K a nskje det burde kom
m e !itt ofter e ut ? 

aw 

-1< 
P a R anheim Arbeidsm annsforenings 

a r sm ot e som h oldtes 10. feb r ua r , ble 
folgende valg fo ret a tt: 

P eder- Myhr-e 

Styr-e : For m a nn F eder Myh re, k a sse
r er Rolf Ba r st a d . Sty r em edlemmer : 
Arvid W s=raas Willy R onning, 
Arne Brekke, Hara ld Sta vrum. 
Va r a m enn: Roar Fla t as, Arnfinn 
Knudsen. 

M er-keutdeleTe for- avdelingen e : 

E.a vd. : P er B s=kken, A . Bjorkander 
Lager et : Ole Blekka n, Eina r M. 
P a ulsen . 
Hoveda vd. : Gjermund Kirkvold, 
R eida r Alst a dvold, J a n Stor li . 
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Sekkefa brikken : John Svendsen , 
A gn es K a mbuas, Svend N ervik, 
Dagn y Wikda hl. 
Ruggeri: Boye Moksnes, H a r a ld 
Malvik, Arne 0 yas . 
Sellulosefa brikken: Sverre J ensen, 
H enry Skorst a d, Erling Grytbakk, 
F inr. J a k obsen. 
Mek . verkst ed: F eder Punde, Iva r 
Dullum. 
El.verks ted : Arvid Skjervold 
Snekker verk st ed: R eida r Olsen , 
H enr ik A mda hl. 
H ylsev. Dagfinn Wikda hl. 
Sa len: Irene Wikda hl, Arnt D amli. 
B olgepa pp : J oha n Krogn es, Ma rie 
H a ugan. 
Sta n seavd. : A rnulf Wikda hl. 

Bedr-if tsutval g : F eder Myhre, Erling 
Wik, Arvid W s=r a as, Arnfinn Knud
sen. - Va ra m enn: Arne Brekke, 
Willy R onning , Asmund Winther, 
Roar Flatas. 

Juletr-efestkomit e: E gil Gipling , for
m ann R eida r Olsen , Georg Va den , 
Svend N ervik, Solfrid V aden, K a rin 
L arsen, Gunnvor K a mbuas. 

Til a skrive foreningens 75-a rsberet
n ing ble va lg t Arvid W s=r aas . 

Oversikt over valgte verneombud 
i bedriften. 
Hovedverneombud: Roy E ggen 

Mek a nisk verk st ed: Odd Nilsen , va r a -
m a nn: Arild Ma rthinsen 

Sa len: Elin Skjervoldsmo, va r a m ann : 
Eli Ebbesen 

Hovedavd.: R eida r Alst a dvold, Sverre 
Landro, Finn Y. Joha n sen , - Vara
m enn : Erling Olsen, Ida r Spets og 
P etter R enda lsvik. 

Kokeri: K a r e E ggen , H enry Eggen, 
Alf Da r ell. - Va r a m enn: Asmund 
Willy H a n sen, Ola f B er g 

Soda hus : Sverre Jensen Joha n Kirk
void, Ola v Solem.- Vara m enn : Se
verin Joha n sen , Finn J a kobsen og 
Kj onsta d. 

Sekkefa brikken : John Svendsen , 
Vara m a nn: Steiner Lium. 

El. a vdelingen : A lf P a ulsen , Bjorn 
Bjornst a d . - Va r a m enn : 0 ystein 
Solbakken , Louis Aura n . 

Snekkerv. : R ei da r Olsen, va r a m ann 
R agn a r Guldber g. 



Tra nsp.avd. : Ole Blekka n. Varam ann 
Karl Dahl. 

Ruggeri: K a rl Solem , Hara ld Ma lvik, 
Arne 0yas. - Varamann : Boye 
Moksnes . 

B0lgepapp: Johan Krog nes. - Vara
mann Joha n Kambuas. 

Stanseavd.: Arnulf Wikda hl. - Vara
m a nn Borge Larsen. 

Ii'eriehjemskomite: Arne Brekke for
m ann , K a r e Kvam, Alf Solheim, 
Johanne H arber g, Iva r Dullum, 
Eldbj0rg Kristia nsen, Knut Wik
da hl. 

V a lgkomite : Arnfinn Knutsen , form. , 
Leif Lund, Arnulf Wikda hl , J ohan 
Kirkvold, Knut Wikda hl Eldbj0rg 
Kristiansen. ' 

R epresentanter A.O.F.: Erling Wiik, 
P. B. Moen, E g il Gipling. 

Studieut valg: Erling Wiik, form a nn, 
Ole Blekkan, J ens Paulsen, P. B. 
Moen. 

R epresentant - hus for eldre: 
Kristian Ebbesen , varamann Karl 
J ohnsen. 

Kommisjoncer: Edvin Krist ensen , 
Varamann: Kjell Johansen. 

R epr. 11. mai-komite: Dagny Wikda hl 
1. mai-komite: Sverre L andr0, form., 

Louis Auran, E g il Solheim, Eina r 
M. P a u lsen, Svend W erkla nd. 

R epr. ti l Arbeider-Avisa's arsm0te: 
Agnes Kambuas, Erling Wiik, Ar
vid Wreraas. Vara m enn : Eldbj0rg 
Kristia nsen, Asbj0rn Joha nsen og 
Arnfinn Knutsen. 

Samarbeidsutvalg for treforedlingen 
i Trm~de lag : P eder Myhre, Erling 
Wiik, Borge La r sen , J orulf Risholt. 

R ep1·. til T rondheim ATbeiderpaTti: 
P eder Myhre, Erling Wiik, Arvid 
Vl!reraas. Varamenn: Arnfinn Knut
sen, Arne Brekke, Asbj0rn R ena. 

Fo1·si l~ringsutvalg: Rolf Barstad, P er 
Bekken, Erling Gjer st ad, - Vara
m a nn Kjell Joha n sen. 

FanebcereTe: Sverre L andm, Kjell 
Joha nsen, Odd Darell. 

F'anevakteT: Gjermund Kirkvold, Rolf 
Walberg, Solfrid Vaden K a rin 
Larsen . ' 

R evisoTe1· : Louis Auran, H ermann 
Skjervold. - Varamenn: P er Bek
k en, Ing var Amundsen. 

Rep1·. ti.l Samor·g.: Roar Flatas, Knut 
Wikda h l, Svend W erkla nd. 

Statistikkf0TeTe : F orm. J ens N ervik 

Kreppmaskin: Kaare Guldberg 

Risbindere: Sissel Gmnnesby 

K repprullere: Thorbj0rn Gjengst0 

Sellulosen : Kare E ggen 
Sekkehylsen: John Svendsen 
M ek . veTksted: Odd Nilsen 
Hovedavd.: Finn Yngve Joha nsen 
P akk eTne : Torleif H ammer 
Klistermaskin: Ingvald F ossum 
B unnleggeT : Steiner Lium 
L asterampen : P. 0 . R 0nning 

VERNEARBEIDET 1972 
1972 har pa m a nge m a t er g itt ver

nearbeidet en ny g iv, og arsak ene til 
dette er flere .. At vernelederen na h a r 
dette som sin hovedoppgave er jo en 
stor fordel. H a n f ar na mer tid til a 
f0lge opp dette arbeid, som faktisk 
m er eller mindre bemrer oss a ile ved 
bedriften. Koordinering og sam arbeid 
er blitt bedre, og rna bli enda bedr e 
nar vi a ile legger godviljen til. 

Selv om anta ll skader er de samme 
som i 1971, har vi heldigvis ikke hatt 
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noen a lvorlige sk ader med la nge fra 
vrer. Vi har hatt m a nge smaskader 
m ed intet fravrer og noen med korte 
fravrer. 

Det som drar ned statistikken er 
en stor skade i 1971 som ogsa fora r
saket fravrer i h ele 1971, pluss en 
ska de i 1972 m ed 75 dagers fra vrer. 

I a lt har vi ha tt 52 sk a der som til
sammen h ar forarsaket 894 fravrers
dager. Hvis vi regner et g jennom
snittlig a nta ll a n satte i 1973 pa 750, 



blir dette tross a lt ikke sa stort fra
vrer pa grunn av ska der. Fravreret 
p. g. a. skader utgj0r ca. 0.5 present. 

Et stort lyspunkt er interessen fo r 
personlig verneutstyr, og da i f0rste 
r ekke vernesko og 0rebeskyttelser. 
Av vernesko er det solgt 442 pa r hvor 
bedriften subsidierer med kr. 21,00 
pt·. par, det blir til sammen kr. 9283 .-

Av 0reklokker er utlevert 274 stk. 
Dette er langt fl er e enn noe ar tid
ligere. Dessuten er det utdelt briller, 
hansk er, hjelmer osv., og a lt verne
utstyr unntatt vernesko er gratis . 

I aret er gatt 12 vernerunder, og 
a lle avdelinger er bes0kt 2 ganger. 
Dessuten ha r hovedverneombud og 
vcrneleder vrert i stadig konta kt m ed 
verneombudene og ellers inspisert av
delingenc mellom vernerundene. 

Samarbeidet innen verneutvalget, 
verneombudene og a lle som pa en 
eller a nnen mate kommer i kontakt 
med vernearbeidet - er godt, og jeg 
henstiller til a lle a st0tte opp om 
dette viktige arbeid for oss a lle ved 
bedriften. 

Da jeg fra 1. m a i gar over i pen
sjonistenes r ekker, benytter jeg denne 
anledning til a takke a lle som har 
vrert m eg behjelpelig i dette a rbeid. 
J eg h aper a t min etterf0lger fa r den 
samme hjelp og st0tte som jeg har 
fatt. 

Trygghet gir trivsel, derfor Ia ver
nearbeidet fa en sentral plass hos 
a ile a nsa tte i bedriften. 

Tonnod Barstad 
vern eleder 

HEL§E§TELL 
Jeg har na virket som bedriftslege 

i vel ett a r og synes jeg er kommet 
godt i gang, og haper a h a kunnet 
videref0re det utmerkede arbeid som 
min forg jenger, dr. Odd Smith, ut
f0rte. Noen forandringer er det nok 
blitt. Litt uheldig er det vel a t jeg 
hittil ba re har kunnet avse en dag pa 
f a brikken - to dager h a dcle vrert 
bedre. H eist skulle det ogsa vrert et 
pa r timer til pr. uke, men forel0pig 
Ja r dette seg va nskelig ordne. Noen 
synes derfor kanskje at det er la ng 
tid mellom innka llingene. For de 
f lcste i a lderen m ellom 20 og 40 a !' 
rna det nok regnes med ca. 2 ar mel
lorn hver gan g. De eldre h aper vi a 
lmnne innkalle noe oftere. 

En stor forb edring e r det at vi har 
fatt en bedriftss0ster pa heltidsa r
beid. Det er nok noe vi a lle vi! m erke 
pa mange m a ter. 

Selv synes jeg at ordningen med 
m an edlige inspeksjonsrunder m ed 
vernesjefen , T. Ba rstad, medlemmer 
av verneutvalget, bedriftss0ster og 
bedriftslege er overordentlig god. Den 
gir kontakt som er verdifull for 
begge parter. En blir kjent pa de 
enkelte steder, og den stedlige verne
ombudsmann og a ndre som arbeider 
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pa stedet kan komme m ed direkte 
henvendelser. N a r det g jelder £orbed
ringer innen verneomradet sa er jo 
dette ofte en innviklet prosess hvor 
mange synspunkter kommer inn -
praktiske, tekniske, 0konomiske - og 
sp0rsma l om tid til a utf0re slikt 
arbeid. P a disse felter har vernesjefen 
gjort et overordentlig verdifullt ar
beid. 

P a ett felt er det imidlertid ofte lite 
som k a n g j0res av de som arbeider 
i vern esektoren - nemlig det person
lige vern. En k a n papeke verdien av 
a beskytte seg, men hvis dette ikke 
etterf0lges av den enkelte, hjelper det 
lite hvor mye en enn doserer. Ved 
denne anleclning vi! jeg spesielt kom
m e inn pa beskyttelsen a v h0reorga
net. Til slik beskyttelse av h0rselen 
finnes det forskj ellige t yper, og disse 
k an a lle fa utlevert pa a nmodning. 
Pa dette omra de sviktes det nok av 
ba de den ene og den andre. J eg vi! 
derfor i den anledning komme !itt inn 
pa var h0rselsfunksjon. 

Va rt h0reorga n bestar grovt sett 
av 4 deler: 

1. Det ytre 0re m ed 0regang som 
Ieder Iyden mot trommehinnen . 



2. Mellom0ret, hvor de svingninger 
lydb0lgene fremkaller i tromme
hinnen ved hjelp av de sma 0re
ben overf 0res til det indre 0re. 

3. Det indre 0re best ar av snegle
huset som er organet for h0rse
len, og buegangen e som tjener 
som ba lanseor gan. I sneglehuset 
er det en membran som snor seg 
oppgjennom dette, og pa denne 
sitter ca. 30.000 sma sanseceller 
som ved nervefibre som samles i 
h0rselsnerven , er forbundet med 
den sentrale del av h0rselsor
ganet. 

4. Dette sentrale h0rselssenter Jig
ger i hjernens tinningslapp . 

Nar vresken i dette sneglehuset set
tes i svingninger ved hjelp a v 0re
benene, vii disse b0lgen e irritere de 
forskjellige sanseceller a lt ett er hvil
ken svingning (frekvens) de er inn
stilt pa. Disse sansecellene sender 
sa sm a elektriske impulser sentra lt 
innover til h0resentret i hjernen . En 
regner med at disse sansecellene kan 
oppfatte frekvenser fra 20 sakalte 
hertz (maleenhet for frekvens) og 
opp til 20.000 hertz. Imidlertid er det 
ikke bare svingetallet - frekvensen -
som ha r betydning for h0rselen, m en 
ogsa styrken pa den .. For a uttrykke 
og gradere styrken, h a r en laget en 
lydstyrkeska la som er oppdelt i det 
som vi k a ller decibel. En decibel er 
en lydstyrke som vi sa vidt kan opp
fatte, og lydstyrke pa 120- 130 decibel 
er sterkt ubehagelig, ja sm ertefull. 

La rm er forstyrrende lyd, uansett 
hvilken lydstyrke eller opprinnelse 
den har, og den maier vi ogsa i de
cibel. Blir en utsatt for !arm i lengere 
tid, vii de sma sanseceller i snegle-

KORT OM KORT 
Aret har to h0ydepunkter for de 

bridge-interesserte i Skogn og pa 
R anheim - lagk a mpene hver var og 
h0st. 

Den f0rste kampen gikk a v stabe
len i mars 1971, og Skogn vant. F0r 
den andre k a mpen skjenket Skogn en 
vandrepokal til turneringen . Denne 
gar til det lag som etter 6 kamper 
har h0yest poengsum totalt . N a g jen
star tre kamper, og Skogn Ieder m ed 
runde 100 poeng. 
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huset 0de!egges, og da f0rst de celler 
som oppfatter de h0yere toner. 0de
legges en gan g disse, kan de ikke 
erst a ttes av nye celler . H eller ikke 
hjelper det med noe som heist h0re
a pparat. Skaden er uopprett elig. Der
for rna en begynne a bruke h0rsel
vern m ed en gang ved arbeidssteder 
som har h0yt st0yniva. Skaden vii 
selvf0lgelig komme fortere jo kraf
t igere Iyden er, hvor vedvarende den 
er og ett er hvor la ng tid en er utsatt 
for den a d gangen. 

I boliger regner en m ed at !arm 
over 50 decibel om dagen, 35 db om 
n atten ikke b0r forekomme. Lydstyr
k er over 70 db kan skade h0rselcel
lene. Skaden kommer gradvis, ofte 
slik at en ikke merker det f0r den er 
betydelig. Mange arbeidere vii si at 
la rmen ikke er sa ille (motsatt nya n
satte), de har vennet seg til larmen. 
I dette tilfelle er tilvenningen en slett 
egenskap, fordi den ber0ver vedkom
m ende et varselssignal for skadelige 
innvirkninger. 

N a r en da vet a t det er fa steder 
i fabrikken som har la rmniva under 
70 decibel, a t faktisk de fleste steder 
Jigger pa omkring 80- 90 decibel, sa 
forstar en hvor n 0dvendig det er a 
bruke 0revern h elt fra f0rste stund. 
Har en til a begynne vansker m ed a 
bruke 0revern , far en pr0ve a venne 
seg til det ved a bruke det i kortere 
tid og sa 0ke etterhvert. Og her er 
det da at verneleder, formann, ar
beidsleder og eldre a nsa tte har s in 
store betydning som godt eksempel 
og r a dgiver. 

Til s lutt : Min appell er a ltsa denne: 
BTuk hliiTSelveTn - det eT til ditt 

eget beste! BedTijtsleg en 

R esultatet av kampene hittil : 

D a to Spillested Skogn Ran h. 

4/11-71 Skogn 2610 2230 
15/3 - 72 R anheim 2410 2430 
10/11- 72 Skogn 3038 3298 

Pokalpoeng: 8058 7958 

N este k amp spilles pa Ranheim 6. 
a pril. Det blir barometerturnering , 
slik at spillerne til enhver tid vii 
kunne se stillingen fo r hvert par og 
for lagen e tota lt. OHN 



ORGANISASJONSENDRINGER 

Audun M 111ller 

Overingeni0r Audun M0ller 0nsk er 
a trekke seg tilbak e fra aktiv tjene
ste ved a r et s utgang ved oppna dd 65 
a rs a lder og etter 40 a r s tjeneste ved 
bedriften . 

Gei1· Sollesn es 

Som ny overingeni0r m ed virkning 
fra 1. januar 1974 er utnevnt kon
struksjonssjef Geir Sollesnes. Sa m
tidig vii a nsvarsomra dene for over
ingenil!lrene Borha ug og Sollesnes bli : 
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Gtmna1· Borhaug 

Overingeni0r Bor ha ug vii fA flll l
gende a nsva rsomra de : 

Cellulosefa brikk, papir fa brikk, om
rulling, rullpa kkeri og tra nsportav
deling . 

Overingeni0r Sollesnes fAr f 0Igende 
ansvarsomra de: 

Etterbeha ndlingsavdeling, sekkefa 
br ikk og emba llasjeavdelinger. 

Konstruksjonssjef Sollesnes vii i 
tiden fremover og frem til a r et s ut
gan g ved siden a v sine navcerende 
g j0rema l a rbeide som assist ent for 
overingeni111r M0ller m ed det spesielle 
oppdrag a utrede den fremtidige a d
ministrasjonsordning i sekkefa brik
k en. 



t __ 
Gudrntmd Haavi 

Fra 1 /1 1974 vil r a sjona liseringsa v
deling og konstruksjonsavdeling bli 
s!:Ut sammen under ledelse a v rasjo
na liseringssjef Gudmund Haavi. 

pT. pT. NoTske SkogindustTieT A.S. 
Divisjon Ranheim Papirfa brikk 

FTedTik Kicer· 

Arsm0tet i ~~FIBER'N" 
ble holdt 15. f ebruar i Fykenborg p i\. 
R eppe. Da oppm0t et pa de ordinrerc 
Fiber 'n-m :e>t er hadde vrert la bert i 
lengere tid, va lg t e m an denne gan g a 
satse pa et m er aktuelt progra m , og 
man h a dde derfor innbudt siviling. 
Blak st a d fra Bypla nkontoret og a rki
t ekt Vol! fra firmaet R 0da hl & Vol! 
til a holde foredrag. Den forste har 
Ranheimsomra det som spesielt a r
beids- og pla nleggingsfelt, og sist
ncvnte er engasjert a v Block Watne 
til a uta rbeide det etter hvert vel
kjente R eppe-prosjektet. 

Til tross for en m a neds forha nds
velvillighet m eldte a rkitekt Voll av
bud i siste liten og sendte i stedet sin 
kvinnelige a rkitekt, som tydelig vis pa 
kort varsel og m ed minimal anled-

ning til forberedelse m a tte tre inn 
m ed sitt foredrag. Da hun samt idig 
trolig var minst like opptatt av a 
komme av garde til en eller a nnen 
selskapelighet som a v a gi en g run
dig orientering, sk a l vi slutte r efe
ratet av hennes foredrag her. 

Sivilingeni0r Blakstad imponerte 
med solid lok a lkunnska p da ha n ori
enterte om pla nleggingen for R a n
heimsomra de t, og ha n trakk ogsa 
f r a m en r ekke generelle p roblemer 
som lmytter seg til utbyggingen i 
hele omradet og pa R eppe spesielt.. 
F lere a v oss sa tt nok etter foredrag 
og disk usjon ig jen m ed en folelse a v 
a t m ange hinder sk a l forseres for 
R eppe-prosjektet er blitt en realitet. 
Vi skal kort nevne de viktigst e : 
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1. R a nheimsomra det ska l if0lge gene
ra lplan en ikke planrnessig utbyg
ges f0r f r a 1980. Dette innbyr ikke 
til noen frivillig innsats fra kom
rnunens side pa n a vrerende tids
punkt. 

2. Midt g jennom det tenkte boligom
ra de pa R eppe er det pla nlagt en 
a vlastningsvei som deler ornra det i 
to. Ma n vil fa store vanskeligheter 
med a bevege Byp la nkontoret til a 
Iegge om tra seen selv om dette 
burde Ia seg g j0re. 

Steinar S0gnen 



Ragnhild I veTsen 

heim P apirfa brikk som bedriftss0ster 
i h eldagsstilling. 

Ranheim P apirfabrikk og R a nheim 
Sa nitet sforening h a r i mange ar delt 
sykepleier, hun har vrert sanitetsfor
eningens sest er en ha lv uke og be
driftss0ster en h a lv uke, en ordning 
som har omfa ttet sykepleie for R an
heim skolekrets. 

R a nheim Sa nitetsforening har fra 
1. februar 1973 a nsatt hjelpepleier 
Gudrun Srether som hjemmesyke
pleier i ha lv stilling. Alle i R a nheim 
skolekrets som h a r behov for syke
pleie k a n h envende seg til sester Gud
run Srether, Presthusveien . I den f0r
ste tiden rna h envendelser skje g jen
nom sester R agnhild, da sester Gud
run ikke har telefon hjemme. 

Angaende husmorkontrollen blir 
det ingen fora ndrin g, da den fortsatt 
sk a l h olde til i fabrikk ens legekonto
rer under ledelse av lege Odd Cast
berg og sykepleier R agnhild Iversen. 

Vi t a kker Norsk e Skogindustrier 
A.S. - Divisjon R anheim Papirfabrikk 
for det gode samarbeid i 20 a r, som 
ha r vrert til det beste fo r stedets be
folkning, bedriften og sanitetsforen-

Fra 1. februar 1973 er sykepleier ingen. 
Ragnhild Iversen a nsatt av Norske 
Skogindustrier A.S . - Divisjon Ran-

3. R estriksjonene mot kloa kkutslipp 
blir stadig strengere, og R eppe
prosjektet vii vanskelig godkjennes 
uten samtidig bygging av rensean
legg for k loakk. 

4. Det knytter seg mange problemer 
t il a fa r ealisert p rosjektet innen
for en forsvarlig 0konomisk ram
m e - og samtidig aksellerer byg
geutgiftene og g j0r rammen r ela 
tivt mindre fra a r til ar. 

Det skal derfor bade stort initia tiv 
og mye velvillighet til for a gjennom
f0re R eppe-prosjektet. 

Nok om det - nes ten 60 m edlem
m er f ulgte inter essert med i redegj0-
r elsen , og f ler e ga sitt besyv m ed i 
diskusjonen etterpa. 

Ellers ble nytt styre va lgt i henhold 
til valgkomiteens innstilling. P a egn e 
og Quenilds vegne takket Barstad av 
som komitemedlem, og to av «Fi-
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Emmy Olsson 
form ann 

ber'n »s m est trofaste satte dermed 
p unkt um for et la ngva rig aktivt virke 
innenfor foreningen. 

Sp0rrerunden m ed Kirer ble denne 
gangen noe innkortet p.g.a. t ettpak
k et prog ra m , m en den har utviklet 
seg til a bli en fast og positiv post 
som bidrar t il a 0k e va r kunnskap 
om var bedrifts aktuelle situasjon til 
enhver t id. 

N evnes b0r ogsa god mat og en 
times dans til variert trekkspillmu
sikk etter m0tets slutt. 

N af s tad ble under m0tet takket for 
rosverdig innsats som formann, og vi 
h aper a t det nye styre under S0gnens 
ledelse k a n f0 lge opp m ed samme 
initiativ. 

Styresammensetningen ble slik: 
S0gnen, formann , Unni 0rndahl, 

sekret rer , Bj0rn Stensen, kasserer, 
H a rald Myrholt, varamann. 

HM 



P 1E NSJONI§TER 

Tonnod B arstad 67 ar 2. mai 

Tormod Barstad horer til dem som 
m a rkerer seg i t erren get , og ha n 
holdt seg ikke tilbak e da t a lenten e 
ble utdelt. Siden h ar han ligget fra m
pa m ed h ele brostkassa og kjort pa 
for fullt. U a nsett hvilken oppgave 
Barst a d t a r f a tt pa , den vrere ham 
pa la g t eller selvva lg t, gar h an los pa 
den m ed f r yd og g lede - og fullforer 
i ypperlig stil. Selv sier ha n a t ha n 
hver eneste dag ha r gledet seg til a 
ga pa a rbeidet uansett hva jobben 
ha r bestatt i. Uttalelsen gir i g runnen 
en god k a rakteristikk a v Tormods 
syn pa livet . H ans k a rriere i a rbeids
livet ha r vrert en jevn stigning fra 
ha n som 14-a ring begynte a tempe 
flis i fjrera og til han i 1959 ble ut
nevnt til papirmest er. Sa ha r han da 
ogsa bevisst a rbeidet pa s in utda n
nelse g jennom kursvirksomhet og ut
nyttelse av vunne erfa ringer. Hvor 
mange kurs h a n h a r g jennomgatt i 
bedriftens regi og pa eget initia tiv, 
ha r vi ikke t a ll p a , m en de er legio. 

Det sier seg selv a t Ba rsta d h a r 
dyrket m a nge inter esser ved siden av 
arbeidet. Sa vel innen idretts- som 

musikkliv ha r han gjort seg bem er
k et. Aktiv skihopper i 30 a r , utovende 
musiker i 40 og sa nger i 10 a r. 

Barstad er en utpreget organisator 
og a dminist rator, og ha r da selvsagt 
inneha tt tillitsverv innen forskj ellige 
or ganisa sjoner i tillegg til de oven
nevnte. Ha n ha r bl. a. vrert forma nn 
i R.I.L., R a nheim Musikkforening, 
Trondelag Hornmusikkfor bund og i 
«Fiber 'n ». 

Barstad er et overskuddsmenneske 
a v de sj eldne. Og far du m ed deg 
n' Tor mod pa en t ilst elning, er suk
sessen s ikret . H a n organiserer , til
r ettelegger og fa r st emningen opp 
na r det hele avvikles .. 

Ba r st a d ble t ildelt Norges Vels m e
da lje for la ng og t ro tj eneste i 1959, 
og i 1971 ble ha ns bryst smykket m ed 
Kongens fortj enstmeda lje, noe ha n 
satte sto r pris pa og ikke unnlot ii 
fortelle H a ns Ma jestet under et be
sok pa s lottet . 

N a r Bar st a d trekker seg tilbak e, 
ha r vi inntrykk av a t det m ed ha m 
ogsa forsvinner noe som vi i va r opp
jagede tid va nsk elig finner pla ss for. 

B irger Olsson 68 ar 14 . m ai 
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Birger Olsson k om gansk e tidlig 
inn pA det omrAdet som skulle bli 
hans virkefelt g jennom nrermer e 50 
Ar, nemlig kontrollen a v de kjemiske 
prosesser . Til A begynne m ed deltok 
h an i produksjonsprosessen, idet h an 
sorget for a t kvist en vi a kollerga n
gene fant veien tilbak e til prima m as
sen. Til sine tider fikk h a n prove seg 
som ana lytiker , og i 1926 ble ha n 
fa st a nsa tt pA laboratoriet, som den 
gang befa nt seg i kontorbygningens 
2. et a sje. Etter noen Ar ble nye loka 
ler innredet nede i papirfa brikken, og 
utstyret ble supplert m ed a ppa ra tur 
av ymse slag. 

Olsson egnet seg m eget vel fo r den 
jobben ha n ha dde overt a tt. H a n ha r 
evnen til system a tisk og noyaktig 
arbeid, og ha n gir seg ikke for h a n 
ha r full g reie pA det som foregAr i 
kolber og g lass i de enkelte tilfeller . 
For hver eneste ana lyse han har ut
fort gj ennom a ile disse Arene h a r h a n 
samvittighetsfull notert i det a lj sA 
vel frem gangsm Ate som de kjemiske 
reaksjoner som da nner grunnlaget fo r 
ana lysene. H a ns nota ter k a n vel n rer
mest betra ktes som en lrer ebok i a na -

lytisk vir k somhet for sulfatindustrien. 
Olssons h jertesak g jennom aile Ar 
ha r vrer t a vholdsbevegelsen , h vor han 
har nedlagt et s tort arbeid. Likeledes 
er ha n m edlem av Tempelridderor
denen. 

Som industrivernet s energisk e sa
nitetsleder g jennom 33 Ar har h an 
g jort en innsat s som det st Ar r espekt 
av, og h an k a n ved sin f ratreden 
overlevere en m eget effektiv og vel
t rimmet avdeling . 

Olsson har lagt forholdene vel til 
rette for pens jonisttilvrer elsen. H a n 
bygde hus i 1951, og for 8 Ar siden 
k om det bil i gar asjen Det forst e han 
k ommer til A g jore nAr det siste 
reagensgla sset er tom t, er A st a rte 
opp sin VW m ed k urs for Geilo, hvor 
bestemor og bes tefar er ventet . Se
nere blir det turer til st eder hvor 
man tidliger e ikke h a r vrert. I det 
h ele t a tt, h a n legger opp til en tri
velig tilvrerelse. 

Birger Olsson ble tildelt Norges 
Vets m eda lje for la ng og tro tjeneste 
i 1949, og i 1971 ble ha n dekorert m ed 
Kongens fortj enstmeda lje. 

A . M . 

70 ar 
L ei/ A une, som fyller 70 Ar 25. m a i, 

er fodt pA R anheim, m en vokste opp 
pA Cha rlottenlund, for sa A komme 
tilbak e til R anheim igjen i 30-Ars
a lderen. 

Eter konfirma sjonen va r det A m el
de seg p A i a rbeidslivet, m en det var 
jo ikke ba re A t a seg jobb i den tiden, 
det va r ikke a lltid det var noe som 
bod seg. De f or st e Arene ble det m est 
gArdsarbeid a vlost a v en periode i 
gartnerfaget. Ar beide t va r a ll right i 
og for seg, m en beta lingen va r heller 
skra l, og va nlig vis va r virksomheten 
begrenset til den varme Arstid. F r 
tid til annen ble det a vloserjobber i 
fabrikken , m en forst i 1940 fikk Aune 
fast a nsettelse, og da som utearbeider 
pA rampen . Der ble det tunge loft , 
m en for en bjorn som Aune gikk det 
glatt A h andtere trilla selv om rullen e 
va r a ldri sA store. Etter krigen be
gynte truck ene i stigende utstrekning 
a overta t r a nsporten, m en denne ut-
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EN HYGGELIG PRAT 
MED EN AV V ARE PENSJONISTER 

Den 18. desember 1972 fylte Einar 
Thingstad 85 ar. 

J eg h aper h an tilg ir oss denne 
noe forsinkede gratulasjon, m en pen
sjonistenes a nta ll vokser ar for ar, 
og ved utgangen av 1973 regner vi 
med at bedriften fa r ca. 140 pensjon
ister , og det er mye i en bedrift. 

P.g.a. at pensjonsalderen er n edsatt 
til 67 a r fra 1. januar 1973, far vi ca. 
30 nye pens jonister i a r . 

Jeg synes a lltid det er hyggelig a 
fa prate med va re veteran er , og pra
ten med Einar Thingstad og frue var 
sannelig bes0ket verd. 

Bortsett fra g ikt - reumatisme og 
a nnet smatteri som f0lger m ed a lder
dommen - er de forn0yd m ed pen
sjonisttilvrerelsen. Kona fyller ogsa 
sna rt 85 ar. Begge er andsfriske og 
prater friskt om ba de gamle dager og 
det som r0rer seg i samfunnet i dag. 

Begge er de ivrige lesere a v Ran
heims-Nytt (og det har jeg inntrykk 
av at a ile pensjonister er) og det 
beviser a t de fremdeles er interessert 
i det som forega r i bedriften. 

viklingen har ikke Aune fatt noen 
glede av. Det fait i ha ns !odd a ta seg 
av det som truckene levnet, og h an 
ha ndterte sin trille til siste slutt, selv 
om det egentlig va r forutsetningen a t 
han skulle overta motorisert utstyr. 
Men stadig vekk ble det behov for 
hans innsats i den gamle sektor, og 
sin vane tro var han a lltid villig til 
a overta igjen, t il tross for a t det nok 
va r ikke sa lite a v en pakjenning for 
ha m i den senere tid. 

Aune er en utpreget hjemmets 
mann, for hvem det a s0rge vel for 
s ine a lltid har kommet i f0rste r ekke. 
I 1951 skaffet ha n seg eget hus, og Ia 
forholdene enna bedre til r ette for 
familiens trivsel. Som pensjonist vii 
nok ha ns virksomhet fortsatt konsen
trere seg om hus og hage, som h an 
har sa stor glede a v a Stelle og ordne 
me d. 

A.M. 

Thingstad kom til R anheim i 1913 
etter a h a pr0vd seg pa !itt a v hvert, 
som skogsarbeider , t0mmerfl0ter, gru
vearbeider, jernba neslusk osv. 

Den f0rste tiden pa R anheim synes 
ha n var fre l - pa grunn a v lukta. 
Men forholdene for 0vrig var sa gode 
a t ha n ble i ro , og det angrer han 
ikke pa. 

H an g iftet seg i 1915 og bygde seg 
hus i 1925 sa h an regner seg som 
ekte ranheimsbygg. 

De har fire ba rn, som aile er i 
nrerheten og bes0ker dem ofte. 
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Thingsta d har hele tiden vrert poli
t isk interessert, og da spesielt i fag
foreningsarbeidet. Han var formann 
i R a nheim Arbeidsma nnsforening fra 
1945 til 1950, og va r m ed og bygde 
opp alt som Ia n ede og 0delagt i k ri
gens a r 1940- 1945. H an va r ogsa 
med og bygde opp produksjonsutval
get ved bedriften og har ellers inter
essert seg for alt som r0rer seg pa 
R a nheim. 

J eg 0nsk er disse to hyggelige men
n esker a lt godt pa deres gamle dager. 

TB 



BED Rl F TS BRANN VERNE T 

"I IJ II -

Fra brannen 5. juli 1972 

Vart bedriftsbra nnvern er ingen 
nykomling. Det ble et ablert og kom 
i sving allerede i 1941. Siden da har 
det - som naturlig er - vrert en 
fullstendig utskifting av m annskaper. 

Det var davrerende byggm ester 
Johnsen som ble den f0rste brann
vernleder. Etter ham overtok John 
Guldberg, og etter ham igjen F eder 
Stamnes. Idag er det Johan Saksvik 
som Ieder korpset . 

Den mde h ane har galt fle re gan 
ger ved var bedrift, og den st0rste 
brannen rammet bedriften i fjor som
mer - to dager f0r fellesferien - da 
pa pirlageret brente. Av st0rre bra n
ner ellers kan nevnes en i 1957, da 
ca. 1000 favner flisved pa lagerplassen 
nord for L0kka g ikk opp i flammer. 
Det var den gang lagret flere tusen 
favner flisved der nede, og det h ele 
kunne ha utviklet seg til et kjempe
ba l. Driften i fa brikken ble stanset, 
slik at m est mulig folk kunne bli satt 
inn for a bekjempe ilden. 

En annen brann som kunne ha ut
viklet seg til noe forferdelig var bra n
nen i herregarderoben i papirfabrik-
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k ens 2. etasje i 1960, da h ele garde
roben sto i et eneste flammehav. 

Vart bedriftsvern har vel etter
hvert funnet sin form og rytme. De 
enkelte m a nnsk aper blir k a lt inn til 
0ve!se hver 3. uke, m ed 2 timer hver 
gang, hele a ret ig jennom, og m ed et 
lengere opphold om sommeren. Man 
m0ter da opp pa brannstasjonen n ede 
pa huggeriet, og 0velsene er lagt opp 
slik at man tenker seg a t det bren
ner der eller der, i den eller den av
deling i fa brikken , og at det hele har 
utviklet seg slik og slik. Man rykker 
da ut med slanger og utstyr ellers og 
a ngriper «ilden », slik man tror m an 
ville ha gjort hvis det hadde vrert 
a lvor. Dette for a fa best mulig 
kjennskap til forholdene pa de en
k elte avdelinger rundt om i bedriften , 
fa kjennskap til kummer, hydra nter 
og slangeuttak ellers, avsta nder og 
a lt mulig slikt. 

Ellers kontrolleres utstyret pa 
bra nnstasjonen og det som finnes 
rundt om i fabrikken. Sanitetsleder 
Birger Olsson har timer i f0rstehjelp, 
det blir kj0rt instruksjonsfilmer osv. 



Alt ledes utmerket av brannvern
leder Joha n Saksvik og hans nest
komma nderende, P etter Eriksen . Alt 
m ed et passende innslag av hum0r. 
En gan g i a r et - det er sist e 0velse 
f0r jul - legges det opp til en st0rre 
felles0velse hvor ogsa bedriftssani
t et en delta r og hvor bra nnmester 
Stra nd fra Trondheim bra nnvesen er 
m ed som observa t 0r og kritiker. Et
t er en slik 0velse samles m a n i spise
salen , m ek. verkst ed, hvor bedr iften 
spa nderer k affe, snitter og br us. H er 
blir Sa den g jennomgatte 0Velse dr0f
t et i det a lj, hva som ble g jor t riktig 
og galt og alt slikt. H er k a n det ogsa 
passende nevnes at det er ingen hem
m eligh et a t vart bra nnvern nyter 
stor r espekt og an erkjennelse hos sine 
profesjonelle kolleger i Trondheim 
bra nnvesen. 

Siden vi na endelig ser oss i st a nd 
til a bega et st ykke om va rt brann
vern, sa k a n vi ikke unnla t e a n evne 
Ole Kirkvold, som ha r vrert m ed fra 
st a rten og frem til utgangen a v 1972. 
31 ar - det er en rek ord som blir 
va nsk elig a sla . (Tilgi m eg, Ola -
du sa r iktignok a t det ikke skulle sies 
noe om dette.) 

For oppm 0t e til brannvern0velser 
bet a ler bedrif t en kr. 15,- pr. time. 
For en tid siden fikk a lle m a nnsk aper 
nytt og f int per sonlig u tstyr, - ny 
hjelm, n y «dress», ha nsker og g um
mist 0vler , sa denne del a v tjenesten 
er ganske tilfredsstillende. Kunne en 
sa i l0pet av aret fa et nytt og bedre 
st ed for brannstasjonen ville a lt h a 
blitt enna bedre. N a vrerende st ed er 
mildt sagt lite egn et. 

Det er som sagt J oh an Sak svik som 
i dag Ieder det og som hver 3. uke 

Bed riftsid rett 
Handballsesongen 1971-72 

R anheim K raft stilte m ed to lag i 
bedriftsserien i ha ndba ll for herrer. 
Va rt beste lag ble til slutt n r . 4 pa 
t a bellen med 12 poeng . 6 seirer og 3 
t ap med en m alf orskjell pa 103-74. 

Va rt 2. lag f ik k 7 poeng m ed 3 sei
r er , 1 ua vg jort k a mp og 3 t ap . Ma l
forskjellen va r 46- 50. 
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sender ut sin vennlige innbydelse til 
brannvern0velse. Vi h a r opps0kt ha m 
ute i b0lgepappen m ed noen sp0rsma l. 

- H va er det st 0rste problem for 
bedr iftsbra nnvernet i dag? 

- Det er a fa et st a bilt m a nnsk ap. 
Gjennomtrekken er for stor. Folk 
slutter jo nesten f0r de far begynt. 

- Hvor ha r vi de m est sarba r e 
punkter i bedriften na r det g jelder 
utvikling a v brann ? 

- Det er sannelig va nsk elig a sva r e 
pa. Vi trodde jo a t papir lageret ikke 
va r s rerlig sarba rt. Men der brant det 
jo som bare det. Den samme m ening 
h a dde forrest en Trondheim bra nn
vesen ogsa. 

- Er det noe spesielt bra nnvern
utstyr du kunne t enke deg a ha? 

- Det kunne k a nskje ha vrert et 
stasjonrert skumspm yteappa r a t . Jeg 
sa et pa en demonstrasjon for bra nn
vernma t eriell. Det dekket 240 kvm i 
minuttet . Men det er dyrt. Ellers 
burde vi h a skiftet ut va r e va re 
tunge stendere m ed en la ng t letter e 
type a v lettmeta ll. 

Bra nnvesenet s problemba rn g jen
nom a rrekker h a r vrert «R asja », fyll 
plassen nede i fj rera. Etter en selv
a ntennelse kunne den sta og ryke og 
ose nrermest pa d0gnvis i strekk som 
en slags lokal Vestma nna0y. 

- Men n a h a r «R asja » holdt seg i 
ro en tid ? 

- J a, den h a r det. Det ble bedre 
etter a t ma n begynte a sortere a vfa l
let der n ede. Det er h eller ikke sa 
m ye priva t a vfall, bilvrak og slikt 
som lager luftrom og dermed st0rre 
mulighet fo r a ntennelse. 

aw 

Fotballsesongen 1972 
Som de siste a r stilte vi m ed 2 la g 

i bedriftsserien i fotba ll. Va r t 1. lag, 
som er det lag som h a r holdt seg 
lengst i 1. divisjon, m a tte etter seson
gen ga den tunge vei n ed i 2 divisjon. 
Vart 1. lag m ed A gna r Olsen som 
Ieder fikk 9 poeng m ed 3 seire , 3 ua v
g jor t og 7 tap. Ma lforskjell 18- 26. 

Laget ha dde en del m a nnsk apspro
blem er og m atte i fler e a vg j0r ende 
k a mper stille m ed for lite m a nnskap . 



Vart 2. lag som spilte i 4. divisjon 
med Knut L ervik som Ieder, ha dde en 
fin sesong m ed m eget fint og stabilt 
mannskap. Laget ha dde faktisk 100 
prosent oppmote til hver k amp. 

2.-laget fikk 13 poeng, 6 seire 1 
uavgjort og 5 t apt e k a mper. 

Handballsesongen 1972-73 
I vinterens serie i bedriftsha ndba ll 

ha r vi dessverre bare med ett lag. 
Serien er enna ikke ferdigspilt, 

m en laget har hittil 6 poen g, 3 seirer 
og 4 t a p med m a lforskjellen 46- 54. 

K . L . 

Skyting 
Den a rlige pokalskyting mot Ma l

vik Skytterlag ble i host begunstiget 
med fint vrer og gode forhold . Del
takelsen fra Ranheim Kra ft va r svak 
- 10 m a nn. 

R esultatene ble gode, m en «malvik
ingan» ble for sterk for oss og vant 
m ed 1104 pt mot R a nheim Kraft 1056. 

Innlagt i denne konkurransen var 
ogsa bedriftsmesterskapet, og det ble 
i ar vunnet av H elge L yngen med 
193 pt. 

2 Sverre H olberg 
3 K. Bjorvik 
4 E. Kvarme 
5 G. Winther 

DAMEHANDBALL 1972/73 

193 pt 
191 » 
186 » 
175 » 

B.a. 

Starten pa aret var vel svak med 
3 tap pa de 3 forste k a mpene. 

Dette skyldes at noksa mange spil
ler e sluttet og delvis noe darlig tre
ning . Men dette har rettet pa seg, og 
vi Ia vel pa toppen av var formkurve 
da vi s lo Sentralsykehuset 6-4. Fora n 
denne kampen var vi regnet som «lett 
bytte». (Vi va itj det !) 

Vi Jigger n a pa 5. plass av 10 lag, 
og har enna 2 kamper a avanser e pa, 
sa muligheten er enna til st ede for en 
pen plassering. 

G.K. 

anheims 
evyer 

Gamle revy-viser 
Gamle viser blir som nye. Eller 

kanskje det ikke va r viser a t denne 
sentens var myrrtet pa. Det f a r sa 
vrere. Denne gang er det i hvert fa ll 
viser det gjelder. Og det er m ange a 
ta a v, selv om vi stort sett hittil har 
holdt oss t il klubben «Fusker en »s 
repertoar. 

R edaktoren sa a t dette nr. av R a n
heims-Nytt h a r m ed stoff om brann 
og brannvern. Det er som skredder
sydd n ar det gjelder de to visen e som 
er tiltenkt plass i dette nummer. 

For a holde oss til den hjemlige 
arena forst vii vi presenter e en vise 
fra den tid Strinda kommune hadde 
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sitt bra nnvesen . Altsa for vi ble ok
kupert av Trondheim. Det er med ve
mod vi tenker tilbak e pa den tid. 

Sa var det utenriks, fra a rene for 
an en verdenskrig. Vi kommer h er 
m ed en vise om hoyere dip lomati slik 
som det artet seg den gang . N ar det 
g jelder dip lomati er det omtrent like 
ens i dag ogsa, dessverre. Visen er om 
Chamberla in, den br itiske statsmi
nister som forhandlet m ed Hitler i 
Miinchen. Det var k a nskje Chamber
la ins hap at disse forhandlingene 
skulle hindre at verden kom i brann. 
Vi vet hva som skjedde. Den som ble 
lurt var Cha mberla in. Men den som 
ble lurt til slutt var Hitler. 



I midten av t redvearen e oppsto det brann i et sliperslageT ved Ranheim jern
banestasjon. Strinda «Ystgardsrei» vaT pa pletten. M en vannt?·ykket vaT 
mildest talt elendig. Noen rakkerunger sang n edenstdende vise, ~tten at trykket 

steg, ihvertjall ikk e vanntryklcet --

BRANNUTRYKNING 

Unna vei - i en f ei -
h er kjrem Strindas Ystgaards-rei. 
L yn sna r s tart, d itto fart, 
g j ennom natta svar t. 
Skj0nt vitrt stolte kompani 
nreppe t relle over ti, 
dog vi finn , g la i s inn, 
stedet kor d et brinn. 

Kom m ed vainn - a ille mainn -
har du'tj pott sit ta ei spainn. 
Ta og 0s, ild e !0s 
mellom stail l og fj0s. 
Brainnfolk h er i sin og skinn, 
maga n ut og br0st e inn ! 
Ja, vi kainn , a ille mainn, 
slulcke h a lsebra inn! 
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H er ein k veill , va d et eild 
10s i gras og olderteill. 
Vi itj sein , skoill re mein, 
f6 r· innover vei'n . 
Og skj0nt vei 'n e my imot, 
fainn vi fleire kilo sot. 
Sit vi skj0nt sitnn omtreint 
kor det ha dde breint. 

No ska vi - aill e ti -
ta ein Englainds-tur, you s i , 
for det brinn , ut og inn 
i Ieong Edvards sinn. 
Og no ska vi m ed !itt vainn 
s lukke kj rerlighetens brainn. 
J a, vi ka inn, a ile mainn, 
s lukke e lskovsbrainn. 



D i PLOMATVISE 

J eg pus le r· !itt med verden spoli t ikken , 
og mitt navn e r mr . Nev ille Chamber la in. 
Og man s i'r j eg har den s kikken 
at j eg la r de smA i stikken. 
W ell , oh yes, d et er da all right, very fine. 

R efr . : 
Fo r· d e t mAtte g jor·es noe nu for freden -
den var jo he lt pA d0d ens r-and . 
J eg sa sam sA at h er rnA noe ofres -
fo r· imperi e t, for· Gud og fed r·e land. 
Herr· Eden mente sAnt nA var forrredersk, 
s lik A gA ifra vA r· pakt og svorne ed . 
J eg satte ham pA p la ss og sa hel t saklig: 
P lease gent leman, hold kj eft, j eg v ii ha fr ed. 

Ja, sA fl oy j eg meg en li t en tur til Hitle r , 
og vi pratH !itt om Tsj ekkos lovaki, 
og jeg sa vi mAtte g ire, 
og sf>. f0 ye ass og fire . 
Og de t var· ogsA he rr· Hit ler eni g i. 

R efr. · 
D e t m 11tte g j0res noe nu for· freden, 
den var j o helt p{t dodens rand. 
Og j eg sa sam sA at he r m A noe ofres -
for imperi e t , for Gud og fedreland. 
H er r Hitle r var jo noksA stram bak barten, 
s1nn i arisk And t il 11 begynne med . 
Men sA sa j eg : Du ska'ke g j or· det gratis, 
for· inge nting e r jo sA dyrt sam fred 1 

Og sA dmkk vi te og middagssjokolade, 
og sA krevde H itl e r· T sjekko etterpA. 
Og j eg sa da: Vii du ha det -
ja, sA kj rer e bare ta de t -
hvis du syns d et e r no'n t ing 11 samle pA. 

R e fr . : 
For· det m 11tte g j0res noe n u fo r freden -
den var jo he lt pA d0d ens rand. 
J eg sa sam sA at he r m 11 noe ofres -
ror impe l"i e t , for Gud og fedre land. 
Og o m d e t s kulle bli en smule kj ed'lig 
in n'for T sj ekko sAn n ti l A begynne med, 
s& syns j eg li keve l man s lcu ll e takke 
m eg for·di j eg r·eddet, reddet verdens fred . 

Men man kan jo se lvsagt ikke si no s ikkert, 
- s li k A lo ve no ' e r ikke mitt prinsipp -
det r muligh et til stede 
lor at j eg rn A lorberede 
meg pA ny A ta en li t en Tys klands-tripp. 

Refr . · 
D et rnA nok gj0 res enn{t m er for fr y,;. " " · 
den ha r jo vrert p{t dod ens r·and. 
J eg s i' r· sam sA at he r rn A noe ofres
for impe ri e t , for Gud og fed re land. 
Det fin s j o ennu mange sm11e stater, 
og he rT Hitle r· er jo enn u brysk og vr·ed. 
D e t e r mulig j eg m{t gi ha m a il e sa mm en 
f0r det ende lig en gang b li r fryd og fred ! 

D et lakkeT og li1· mot laks -sesongen igjen. V i seT heT 
KaspeT Slcje1·volcl mecl sin j@Tste fisk i fjoT - 14 kg 
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